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VÄLKOMMEN TILL STÄMMAN 
 
 

 

 

TID: 

 

21 - 22 mars 2024 
 

PLATS: Aronsborg Konferenshotell, Helgövägen 12. BÅLSTA 
 

HITTA: För alternativa resor med buss, följ nedan länk:    

https://aronsborg.se/konferens-2/hitta-hit/ 
 

För ersättning av resa med egen bil:  

Kontakta regionstyrelsen INNAN stämman. 
 

ANMÄLAN: Aktuell ombudslista avlämnas till presidiet av varje 
förbundsområde (för röstlängden)  
Gäster anmäler sig vid mottagningen  
 

PROGRAM 

DAG 1: 

 

 

 

 

 
08.30                  Kaffe, te och smörgås 
09.30                  Enligt dagordning  
12.30 - 13.30      Lunch 
13.00 - 17.00      Enligt dagordning 
19.00                  Middag 
 

DAG 2: 07.00                  Frukost 
08.45                  Enligt program  
12.00-13.00        Lunch  
13.00-15.00        Enligt program  
 

 
 

STÄMMAN  
är förbundsregion Stockholms högsta beslutande organ, ett representativt årsmöte 
med valda ombud från underenheterna. Därutöver deltar styrelsen, revisorerna och 
valberedningens ledamöter som inte är ombud, samt av styrelsen inbjudna gäster1. 

 
LEDIGHET  
för ombuden från tjänstgöring den 21 - 22 mars hanteras av varje 
förbundsområde2 och för övriga deltagare individuellt.  
Ledighet från planerat arbetspass som slutar senare än kl. 22.00 på onsdagen 
den 20 mars, bör i första hand ske med förskjutning, eller i andra hand med 
ledighet för fackligt arbete från samma tid (för att få normal tid för vila innan 
stämman). Vid deltagande på planerad fridag bör passbyte tillämpas, men 

ekonomisk ersättning3 kan ges av förbundsregionen.  
 
FÖRHINDER  
för utsett ombud anmäls inom berört förbundsområde, som i sin tur kallar en 
ersättare4. Gäst och annan deltagare meddelar styrelsen. 
 
VÄL MÖTT 

 
 
1
  Polisförbundets medlemmar i Förbundsregion Stockholm får gärna närvara i mån av plats. 

2  Deltagare från vår polisregion ska ansöka om ledighet i Heroma, ``Fackligt uppdrag. VA dagar med lön 10 dgr/år``. Stöd för ledighet finns 
i lokalt kollektivavtal om villkor för fackliga förtroendemän vid Polismyndigheten/Villkorsavtalet. 
3  Högst 1 000 kr, utöver styrkt resekostnad. Se vidare revisorernas förslag på sidan 60. 
4  Fullmakt till annat närvarande ombud tillämpas inte. En åhörare från ett förbundsområde kan gå in som ersättare 
 
 

https://aronsborg.se/konferens-2/hitta-hit/
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ÖVERGRIPANDE INNEHÅLLSFÖRTECKNING  

 Sida 

FORMALIA  

Välkommen till stämman (förutsättningar) 3 

Innehållsförteckning (övergripande) 5 

Förslag till dagordning 6 - 7 

Ordningsfrågor och förslag till beslutsordning för stämman 8 

Ombudsfördelning 9 

Valberedningens förslag 

 

10 – 11 

BERÄTTELSER  

Förord 12 

Styrelsens verksamhets- och förvaltningsberättelse inkl tidigare bifallna motioner 15 – 46 

Revisionsberättelse 2022 47 

Revisionsberättelse 2023 48 

  

FÖRSLAG  

Revisorernas förslag om arvoden och ersättningar 49 

Styrelsens förslag nr 1 om revisorsarvode  

Styrelsens förslag nr 2 om medlemsavgift (uppbörd) och budget 2024 

50 

51 – 53 

Styrelsens förslag nr 3 om verksamhetens mål och inriktning 2024/2025 samt budget 2025  

 

54 

MOTIONER  

  

Inför behandling av motioner  

Innebörden av styrelsens yttranden över motioner 

Motioner A-H 

55 

56 

57 - 89 
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 DAGORDNING - FÖRSLAG 
 
 

Nr  Sida 

1 Stämmans öppnande  

2 Parentation  

3 Upprop, ordningsfrågor och beslutsordning  

4 Fråga om stämmans behöriga utlysning  

5 Fastställande av röstetal (högst 98) – enligt ombudsfördelning 9 

6 Val av två ordföranden för stämman 10 

7 Val av en sekreterare för stämman 10 

8 Val av två justerare av stämmoprotokollet, tillika rösträknare vid behov  

9 Fastställande av dagordning 6 - 7 

10 Behandling av förbundsregionstyrelsens Verksamhets- och Förvaltningsberättelse 15 - 46 

11 Behandling av revisionsberättelser 2022 / 2023 47 - 48 

12 Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen  

13  Val av fyra ledamöter i styrelsen för en mandattid av fyra år 10 

14 Val av en ledamot i styrelsen för en mandattid av två år 10 

15 Val av förste vice ordförande i styrelsen för en tid av två år 10 

16 Val av andre vice ordförande i styrelsen för en tid av två år 10 

17 Val av revisor för en tid av fyra år 10 

18 Val av två revisorssuppleanter för en tid av två år 10 

19 Val av 28 ombud till Polisförbundets kongress 2024 11 

20 Val av sju ledamöter till valberedningen för en tid av två år  

21 Val av en sammankallande i valberedningen (bland de sju ledamöterna)  

22 Behandling av revisorernas förslag om arvode och ersättningar 49 

23  Behandling av styrelsens förslag nr 1 om revisorsarvode  50 

24 Behandling av styrelsens förslag nr 2 om medlemsavgift (uppbörd) och budget 2024                                            51 - 53 

25 Behandling av styrelsens förslag nr 3 om verksamhetsmål 2024/2025 och budget 2025 54 

 MOTIONER – MÅLOMRÅDE A - H  

26 A1 – motion om specialistlön av Mats Johansson FO Kamraterna 57 

27 A2 – motion om lön för lokal avhopparsamordnare av Lisa Gammelin FO Syd 58 

28 A3 – motion om rättvis lönesättning av Jonas Rengius Lofo Järfälla 59 

29 A4 – motion om rättvis lönesättning av Daniel Spolén sektionsombud Människohandel 60 

30 B1 – motion om höjt beredskapstillägg av Daniel Spolén sektionsombud Människohandel 61 

31 B2 – motion om höjt beredskapstillägg av Jon Persson hundenheten FO Kamraterna 62 

32 B3 – motion om ersättning för utebliven fridag av Patrik Stridsman FO Birger Jarl 63 

33 B4 – motion om lättnad i beredskapskrav av Daniel Spolén sektionsombud Människohandel  64 

34 B5 – motion om skatteeffekt vid löneväxling av Patrik Stridsman FO Birger Jarl 65 

35 B6 – motion om flextid av Carl Andersson Fo Nord  66 

36 B7 – motion om upphörda avsättningar till tjänstepension av Carl Andersson Fo Nord 67 

37 B8 – motion om semester på fast lista av Susanne Liwång FO Birger Jarl 68 

38 B9 – motion om ersättning vid svaromål av Patrik Stridsman FO Birger Jarl 69 

39 B10 – motion om lönetillägg för dykare av Magnus Hammenfors LOFO Sjöpolisen 70 

40 B11 – motion om risktillägg av Mats Johansson FO Kamraterna 71 

41 B12 – motion om ökad ersättning vid Frontex-uppdrag av Magnus Hammenfors LOFO Sjöpolisen 72 

42 B13 – motion om ob-ersättning vid övertid av Max Henriksson Välimaa, LPO Järfälla 73 

43 B14 – motion om allmänna anställningsvillkor av Jakob Krook FO Birger Jarl 74 

44 B15 – motion om ersättning för mentorer av Monica Wisell 75 
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45 C1 – motion om reducerad medlemsavgift av Jakob Krook FO Birger Jarl 76 

46 C2– motion om förändring av regionala stadgar av Patrik Stridsman FO Birger Jarl 77 

47 C3 – motion om ändring av nationella stadgar av Paul Beijnes FO Syd 78 

48 C4 – motion om ändring i regionala stadgar av Paul Beijnes FO Syd 79 

49 C5 – motion om nationell utbildning i ASA av Robert Brindeby FO Syd 80 

50 C6 – motion om MBL§19 på LPO/sektioner av Paul Beijnes FO Syd 81 

51 C7 – motion om facklig kompetensöverföring av Christofer Zachrisson FO Nord 82 

52 D1 – motion om friskvårdstid av Ola Lekebjer FO Kamraterna 83 

53 F1 – motion om beslutsnivåer vid bedömning av aspiranter av Patrik Stridsman FO Birger Jarl 84 

54 F2 – motion om tjänstebil vid beredskap av Mats Johansson FO Kamraterna 85 

55 F3 – motion om bärande av tjänstevapen utanför arbetstid av Lofo insatsstyrkan/FO Kamraterna 86 

56 F4 – motion om kalibrering i revisionen av Paul Beijnes FO Syd 87 

57 F5 – motion om dokumentation av avstämningssamtal av Paul Beijnes FO Syd 88 

58 F6 – motion om översyn av avstämningssamtal av Paul Beijnes FO Syd 89 

   

59 UTDELNING AV UTMÄRKELSER  

60 STÄMMANS AVSLUTNING  

   

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

                                                                                                                                                               Till dagordning/innehåll 
8 

 

 

 

 

ORDNINGSFRÅGOR OCH FÖRSLAG TILL BESLUTSORDNING 

 

Styrelsen föreslår följande regler för stämman: 

 

att ombud som önskar tala ”begär ordet” genom en anmälan till presidiet 

att föredragningar och inlägg i debatt i första hand sker från scenen 

att frågor till styrelsen rörande verksamhetsberättelsen kan ske från bänken 

att motionär som är ombud får inleda föredragning vid behandling av sin motion 

att förslag som inte redan finns i handlingarna lämnas skriftligt till presidiet 

att beslut tas på enklaste sätt, i första hand med acklamation, därefter omröstning 

att förhandlingarna ska ajourneras för raster och inbjudna talare 

  

 

 

 

 

 
                                                BILD JENNY SVENBERG BUNNEL 

 

DEMOKRATI & RÄTTIGHETER  

”FALLER INTE FRÅN HIMLEN” 
Runt om i världen pågår EN STÄNDIG KAMP om yttrandefrihet och demokrati. 

I många fall drivs dessa frågor av fackliga - i frontlinjen. 
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REGIONSTÄMMA 21 - 22 MARS 2024 
 

Enligt stadgarna har vi ett representativt sammansatt årsmöte bestående av valda 
ombud från våra sex förbundsområden. 
 
Varje förbundsområde har ett ombud i grund och därutöver ytterligare ett ombud för varje helt 
50-tal medlemmar. Beräkningsgrunden är antalet medlemmar vid årets slut 31 december 2023. 
 
+ 9.3.2.0 Mandatfördelning 
Förbundsområdena har ett ombud vardera, samt ytterligare ett ombud per helt 50-tal aktiva 
medlemmar som är placerade inom förbundsområdets verksamhetsområde.  
Beräkning görs enligt antalet aktiva medlemmar den 31 december året innan.  
 
 1 - 49 medlemmar 1 ombud 
 50 - 99 medlemmar 2 ombud 
 100 - 149 medlemmar 3 ombud 
 Osv. 

 

Förbundsområde Antal medlemmar Antal ombud Ombud i grund Totala ombud

Fo Sthlm SYD 1375 27 1 28

FO Birger Jarl 858 17 1 18

FO Kamraterna 1073 21 1 22

FO Sthlm NORD 1114 22 1 23

FO Sthlm Chef 187 3 1 4

FO Gotland 111 2 1 3

Antal medlemmar: 4718 92 6 98  
  

 
  

Totalt antal medlemmar i förbundsregion Stockholm per den 31 december 2023:  
4 729 medlemmar 
 
Av dessa är 11 medlemmar tjänstlediga, eller s k passiva medlemmar.  
Tjänstlediga/passiva medlemmar räknas ej in i regionens totala medlemsantal. 

Antalet tjänstlediga/passiva medlemmar fördelat per förbundsområde: 

FO Sthlm SYD    = 2 medlemmar 
FO Birger Jarl     = 3 medlemmar 
FO Chef              = 1 medlemmar 
FO Kamraterna   = 4 medlemmar 
FO Sthlm NORD = 1 medlemmar 
 

 
 

          
 

 

                                    OMBUDSFÖRDELNING 
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(Siffran före varje förslag avser punkt i föreslagen dagordning) 

 

 

 

6 VAL AV TVÅ ORDFÖRANDEN FÖR STÄMMAN 
VALBEREDNING FÖRESLÅR  
Therese Skoglund Shekarabi och Jan Bengtsson 
 

7 VAL AV EN SEKRETERARE FÖR STÄMMAN 
VALBEREDNINGEN FÖRESLÅR  
Annicka Lyckeborg  

 
13 

 
VAL AV FYRA LEDAMÖTER I STYRELSEN FÖR EN 
MANDATTID AV FYRA ÅR 
VALBEREDNINGEN FÖRESLÅR: 
 
Omval av Maria Jensen 
Omval av Marie Fogman Göthberg 
Omval av Roger Östergren 
Omval av Tina Gustafsson 
 

 
14 

 
VAL AV EN LEDAMOT I STYRELSEN FÖR EN MANDATTID AV 
TVÅ ÅR 
VALBEREDNINGEN FÖRESLÅR: 
Nyval av Daniel Funseth 
 

 
15 

 
VAL AV FÖRSTE VICE ORDFÖRANDE I STYRELSEN FÖR EN TID 
AV TVÅ ÅR 
VALBEREDNINGEN FÖRESLÅR  
Andreas Strand 

 
16 
 
 
 
17 
 
 
 
 
18 

 
VAL AV ANDRE VICE ORDFÖRANDE I STYRELSEN FÖR EN TID 
AV TVÅ ÅR 
VALBEREDNINGEN FÖRESLÅR  
Maria Jensen 
 
VAL AV EN REVISOR FÖR EN MANDATTID AV FYRA ÅR 
VALBEREDNINGEN FÖRESLÅR  
Lars Thurfjell 
 
 
VAL AV TVÅ REVISORSUPPLEANTER FÖR EN TID AV TVÅ ÅR 
VALBEREDNINGEN FÖRESLÅR  
Björn Wiberg och Brita Nääs 
 
 

                              VALBEREDNINGENS FÖRSLAG 
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Camilla Österlund           Ann-Charlotte Frisell 

 

Mattias Johansson            Jenny Lindqvist 

 

Christofer Zachrisson       Thomas Mattisson 

 

Patrik Stridsman 

 
 

 

 

 
                              VALBEREDNINGENS FÖRSLAG  

 

19 VAL AV 28 OMBUD TILL FÖRBUNDETS KONGRESS 2024 

Att förbundsregionstyrelsen och ett ombud från varje förbundsområde är självskrivna. 
Ytterligare ombud fördelas till förbundsområdena i fallande storleksordning. Då storleken 
på förbundsområdena är mycket varierande ska förbundsområdena ha uppnått en gräns 
av minst 400 medlemmar för att bli behöriga till denna andra fördelning. Ett 
förbundsområde som bara har ett ombud, får en observatör som bekostas av 
förbundsregionstyrelsen. 
 

 
 

Förbundsområde Antal 
medlemmar 

Självskrivet 
ombud 

Ombud per 
400 
medlemmar 

Extra 
tilldelat 
ombud 

Totala 
ombud 

Regionstyrelsen     6 

FO Sthlm SYD 1375 1 (3,43)          3 1 5 

FO Kamraterna 1073 1 (2,6)            3 1 5 

FO Sthlm NORD 1114 1 (2,7)            3 1 5 

FO Birger Jarl 858 1 (2,1)            2 1 4 

FO Sthlm Chef 187 1                    0 1 2 

FO Gotland 111 1                   0 0 1 

Aktiva 
medlemmar 

4718        28 
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FÖRORD  

2022 - 2023 ÅRS VERKSAMHETS- OCH FÖRVALTNINGSBERÄTTELSE  
 

Vi har precis innan årsskiftet förhandlat fram att samtliga lokalpolisområden 
förutom Norrtälje samt sex av våra större sektioner kommer att få en 
biträdande lokalpolisområdes/sektionschef. Något vi tycker är mycket 
positivt och har arbetet för under lång tid. Vad vi förstår kommer rollen som 
biträdande chef vara inriktat på den operativa verksamheten, vilket medför 
att lokalpolisområdes/sektions chef kan ha en mer strategisk roll. Vi 
kommer självklart driva frågan om att även Norrtälje kommer få en 
biträdande lokalpolisområdes chef. 
 

Under 2022–2024 satsade regeringen 400 extra miljoner per år, totalt 1,2 
miljarder, för att förbättra löneläget och övriga anställningsvillkor för svensk 
polis.  
 

Då tidigare satsningar skapat en del turbulens och inte alltid upplevts som rättvist och dessutom 
inte varit partsgemensamma beslöt Rikspolischefen Anders Tornberg att en grupp bestående 
av verksamhetschefer och ledamöter från Polisförbundet skulle bildas. Gruppen kom fram till att 
framför allt se till att höja ersättningen för arbete på obekväm tid, men även se över 
beredskapstilläggen och dessutom gör en satsning för att få upp lönebilderna.  
 

Under 2023 höjdes ob-ersättningen med 75 % och från och med den 1 januari 2024 med 
ytterligare 25 %. Detta innebär en fördubbling av ersättningen, vilket vi självklart är mycket 
nöjda med. Vi motionerade till kongressen 2020 om att höja ob-ersättningen och vann bifall och 
kan således bocka av ett av våra mål. Översynen av beredskapstillägget och utformningen av 
beredskap kommer att påbörjas under 2024. 
 

Dessutom riktades en del av extra-pengarna mot lön med inriktningen att rätta till vissa 
snedsitsar men även att träffa rätt och brett i kärnverksamheten. 
  

Tyvärr, trots satsningar, kan vi konstatera att vi i Polisregion Stockholm inte lyckats rekrytera fler 
poliser, utan är i stort sett samma antal som vi var vid verksamhetsövergången 2015. Ett 
problem som vi tillsammans med vår arbetsgivare i region Stockholm måste komma tillrätta 
med. Vi saknar i dagsläget ca 1000 poliser. Arbetsgivaren har själva gjort en undersökning via 
ett externt företag, PWC, för att få veta vad vi måste förbättra för att göra det mer attraktivt att 
arbeta som polis i Stockholm. Vi har fått ta del av undersökningen och kan konstatera att 
anställningsvillkoren måste blir bättre, även andra frågor som bostad mm måste lösas.   
  

I december 2022 fick vi information om att vår dåvarande Regionchef Mats Löfving skulle 
omplaceras för misstanke om brott. Då Mats var vår medlem gavs han självklart det stöd som 
ingår för våra medlemmar. Ett sällan skådat mediadrev uppstod och en arbetsrättslig utredning 
som vi inte kände igen oss i bedrevs parallellt med den straffrättsliga utredningen. Detta 
sammantaget ledde fram till Mats tragiska bortgång. Vi kan konstatera ett antal brister i 
omhändertagandet av denna situation och måste lära oss inför framtiden så att en liknande 
situation aldrig uppstår.  
 

Mattias Andersson fick i december 2022 uppdraget att vikariera som regionchef i Stockholm. 
Tjänsten lystes ut under hösten 2023 och Mattias fick strax innan jul 2023 besked om att han 
fått funktionen. Vi hoppas på en god samverkan med honom och regionledningen i de många 
utmaningar vi har framför oss. På följande sidor utvecklar vi vår bild av verksamhetsåren mer i 
detalj.  
 

Polisförbundet i förbundsregion Stockholm har i och med utgången av 2023 rörande 
förvaltningsberättelsen, avslutat sitt åttonde och nionde verksamhetsår som 
förbundsregionstyrelse i region Stockholm. 
 

Kjell Ahlin 
Ordförande Polisförbundet förbundsregion Stockholm
 

 



 

                                                                                                                                                               Till dagordning/innehåll 
13 

 
 
 

 
 
 
 
 

REDOVISNING AV VÅRA MÅL: 

 

A LÖN 

B ALLMÄNNA ANSTÄLLNINGSVILLKOR 
 Arbetstid 
 Sommarsemester 
Villkorsavtal och ersättning ASA/Polis  
Pension 
 

C FÖRBUNDSINTERNT 
 Kommunikation 
Medlemsadministration  
Internt utbildning 
 

D ARBETSMILJÖ 

E TRYGGHETSFRÅGOR 

F YRKESFRÅGOR 
Personalrörlighet/Tillsättningar 
Chefsfrågor 
Tjänstemässig utbildning 
Kommenderingar 
 

G KULTUR OCH LIKABEHANDLING  

Jämställdhet, diskriminering m.m. 

 

H OPINION 
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.”...     

”…lönebilden för poliser ska<<   

motsvara deras erfarenhet och kunskap…”  

      UR MÅLOMRÅDE: LÖN…       
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REDOVISNING AV ÖVERGRIPANDE MÅL 2022/2023  

 
 

 

 

 

HUVUDANSVAR: 
 KJELL AHLIN 

DELANSVAR:  
STYRELSEN 

 

 
 

➢ MÅL: ATT ARBETSGIVAREN INVOLVERAR OSS I ETT TIDIGT SKEDE I FÖRHANDLINGAR SÅ ATT VI HAR 

EN REELL MÖJLIGHET ATT PÅVERKA DERAS STÄLLNINGSTAGANDE… 

Är något vi försöker nå framgång i på alla nivåer. Oftast är det inte arbetsgivaren som 

motsätter sig detta utan andra intressenter. Vi har dock lyckats få till en ”bör” skrivning om 

att information på lokalpolisområden och sektioner bör ske när det finns sådan information 

att lämna. För oss är det mycket viktigt att samverkan och påverkan sker så långt ut i 

verksamheten som möjligt för att skapa förutsättningar så att rätt beslut fattas. Vi kommer 

noggrant följa att ”bör” skrivningen följs och på regionalnivå påverka arbetsgivaren om vikten 

av samverkan på alla nivåer. Här återstår mycket arbete och är förmodligen en av våra 

viktigaste frågor. 
 

➢ MÅL: ATT VÅRT AVTAL ANGÅENDE VILLKOR FÖR FACKLIGA FÖRTROENDEMÄN FÖLJS, SÅ ATT VI ÄVEN 

I FRAMTIDEN HAR RÄTT FÖRUTSÄTTNINGAR ATT PÅ ETT ADEKVAT SÄTT MÖTA MEDLEMMARNAS 

FÖRVÄNTNINGAR SAMT ARBETSGIVAREN I OLIKA FRÅGOR OCH FÖRHANDLINGAR 

Vi får med jämna mellanrum tillrättavisa chefer på olika nivåer när de allt för vidlyftigt tolkar 

avtalet, men i det stora hela följs avtalet. Vi har fortfarande nationella uppkopplingar i vissa 

tolkningsfrågor och även rent administrativa frågor kopplat till Heroma. Vi kommer att 

fortsätt bevaka avtalet och göra allt för att administrationen minskar vid ansökan om ledigt 

för fackligt arbete.    
 

➢ MÅL: ATT ARBETSGIVAREN FÖLJER ARBETSMILJÖLAGEN OCH GER VÅRA SKYDDSOMBUD RÄTT 

FÖRUTSÄTTNINGAR FÖR ATT KUNNA VERKA I SITT UPPDRAG 

Även här får vi med jämna mellanrum påminna arbetsgivaren i olika frågor om deras 

skyldigheter och de gånger de har gjort fel brukar de rätta till det. Det finns dock ett problem 

med att komma in i olika arbetsgrupper i tid för att på ett effektivt sätt kunna eliminera olika 

risker. Vi bevakar också och förhandlar i frågor rörande att skyddsombuden har bibehållna 

anställningsvillkor då de verkar i sin roll. Något som egentligen borde vara en självklarhet. 
 

➢ MÅL: ATT DET SYSTEMATISKA ARBETSMILJÖARBETET FUNGERAR I MYNDIGHETEN 

Polisregionen i Stockholm verkar för att det systematiska arbetsmiljöarbetet ska fungera 

tillfredsställande. Tyvärr kan vi konstatera att det finns vissa brister vad gäller OSA-

underökningar och då oftast kopplade till ledningsgrupper och handlingsplaner. Här arbetar vi 

tillsammans med arbetsgivaren för att se till att dessa genomförs och att man hanterar de 

brister som uppkommer. Handlingsplaner och uppföljning av åtgärder är något som inte 

efterlevs vad gäller riskbedömningar, skyddsronder mm och det är något vi hela tiden 

påminner arbetsgivaren om. Det finns alltid saker som kan bli bättre, så arbetet är långt ifrån 

klart. Vi ser ändå positivt på framtiden.  
 

➢ MÅL: ATT DE AVTAL/KOLLEKTIVAVTAL SOM TECKNAS SKA BLI MER BEGRIPLIGA FÖR ENVAR SOM SKA 

TOLKA DESS INNEBÖRD I ENLIGHET MED DS 2006:10 ”KLARSPRÅK LÖNA SIG  

Då vi sällan själva tecknar avtal eller kollektivavtal så är vår möjlighet att påverka parterna 

nationellt för att skapa begripliga avtal begränsade. Vi försöker påverka via förhandlarnätverk 

och liknande. Trots det verkar det fortfarande uppstå en hel del oklarheter i de avtal som 

tecknas. Vi gör vårt yttersta för att de avtal som tecknas ska vara begripliga för såväl chefer 

som medarbetare. 
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.pPOLISREGION STOCKHOLM: 

 

---ALLT FLER JOBBAR ALLT OFTARE  

I I ”BEREDSKAP”… 
 

”…beredskapen har ökat lavinartat…”  
 

”.. 

 
UR MÅLOMRÅDE ARBETSVILLKOR 



 

                                                                                                                                                               Till dagordning/innehåll 
18 

 

   
 

 

 

REDOVISNING AV MÅLET LÖN 2022/2023 
HUVUDANSVAR: ANDREAS STRAND         DELANSVAR: CARINA BÄCK OLSSON, KJELL AHLIN 

                                                   

➢ MÅL: ATT ÄVEN I KOMMANDE RALS VERKA FÖR FÖRHANDLINGSNIVÅER SAMT ÖVERENSKOMNA DIREKTIV 

PÅ LOKAL/LOKAL NIVÅ FÖR ATT ÖKA INFLYTANDET ÖVER LÖNESÄTTNING OCH LÖNEBILDER INOM 
POLISREGION STOCKHOLM 

Polisförbundet och Polismyndigheten blev överens våren 2022 om hur polislönesatsningen fram till 2025 
skulle fördelas. Överenskommelsen byggde på en bredare träffbild, högre rörliga ersättningar och en höjd 
ingångslön. Regionstyrelsens uppfattning är att vårt regionala inflytande i det avseendet förbättrades 
avsevärt. I vårt senaste direktiv för revisionen 2024/2025 skapas möjligheter för ett ännu större fackligt 
inflytande på PO- och enhetsnivå. I vårt regionala direktiv fick vi även med de centrala parternas skrivningar 
rörande att fackligt arbete och uppdrag som skyddsombud kan ge erfarenhet som ska uppmärksammas i 
samband med revisionen. Vår uppfattning är att direktivet för 2023–2024 är ett steg i rätt riktning.    
 

➢ MÅL:  ATT STRÄVA EFTER EN SNABB HANTERING AV RALS I DE DELAR VI KAN PÅVERKA  

Efter det att Polisförbundet och Polismyndigheten blev överens om ett nationellt direktiv för revisionen 
2023/2024 påbörjade vi de regionala RALS-förhandlingarna den 22 november 2023. En månad senare blev vi 
överens med arbetsgivaren om ett regionalt direktiv vilket i dessa sammanhang måste anses som oerhört 
snabbt samtidigt som vi lyckades skapa större inflytande lokalt. 
 

➢ MÅL:  ATT VERKA FÖR LÖN UNDER POLISUTBILDNINGEN  

Även om målsättningen är viktig äger vi inte frågan. Vid vår kommande översyn av de regionala 
verksamhetsmålen är det tveksamt om vi ska fortsätta att ha regionala mål som bara kan lösas nationellt. Vi 
kommer dock fortsätta driva och försöka påverka Polisförbundet i dessa centralt viktiga frågor. 
 

➢ MÅL:  ATT VERKA FÖR ATT LÄGSTA LÖNENIVÅN FÖR POLISASSISTENTER KONTINUERLIGT HÖJS EFTER 

VARJE LÖNEREVISION  
Även om målsättningen är viktig äger vi inte frågan. Vid vår kommande översyn av de regionala 
verksamhetsmålen är det tveksamt om vi ska fortsätta att ha regionala mål som bara kan lösas nationellt. Vi 
kommer dock fortsätta driva och försöka påverka Polisförbundet i dessa centralt viktiga frågor. 
 

➢ MÅL:  ATT LÖNEBILDEN FÖR POLISER SKA MOTSVARA DERAS ERFARENHET OCH KUNSKAP SAMT DET 

ANSVAR POLISYRKET MEDFÖR  
Den satsning som riksdagen har genomfört för poliser saknar motstycke inom svensk arbetsmarknad. 
Satsningen vid sidan av de traditionella lönerevisionerna har medfört väsentligt förbättrade 
anställningsvillkor för svensk polis. Om det i sig räcker för att alla poliser ska anse att lönebilden för poliser 
motsvarar deras erfarenhet och kunskap är dock tveksamt. 
 

➢ MÅL:  ATT POLISERNAS LÖNER ÖKAR TILL MINST MEDELLÖN INOM DET STATLIGA KOLLEKTIVET 

Som en konsekvens av riksdagens satsning på poliser kommer vi efter denna revision förmodligen redan ha 
uppnått detta mål. Förbundsregionstyrelsen får återkomma med en ny målsättning för verksamhetsplanen 
2024/2025. 
 

➢ MÅL:  ATT POLISCHEFER I KÄRNVERKSAMHETEN SKA VARA LÖNELEDANDE I FÖRHÅLLANDE TILL 

STÖDVERKSAMHETEN 
Här återstår en del att göra. I samband med RALS-förhandlingarna kommer vi att begära ut lönebilder för vad 
chefer i stödfunktionerna tjänar. Utifrån den information vi tagit del av är de flesta chefer i 
kärnverksamheten löneledande med vissa undantag. Kanslichefer tillhör t.ex. stödverksamheten och det är 
väl inte orimligt att de har en hög lön utifrån uppdraget. 
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”” Processtyrning och brister med  

upphandling…. bidrar ofta till att 

arbetsmiljöfrågor tar lång tid att lösa”   

 

 UR MÅLOMRÅDE  ARBETSMILJÖ   
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REDOVISNING AV MÅLET ARBETSTID 2022/2023 
HUVUDANSVAR: CARINA BÄCK        DELANSVAR: ANDREAS STRAND, MARIA JENSEN 

 

➢ MÅL: ATT SKAPA FÖRUTSÄTTNINGAR FÖR ETT HÅLLBART YRKESLIV VILKET INNEBÄR ATT HÄNSYN TILL 

ÅLDER, FÖRÄLDRASKAP OCH HÄLSA SKA TAS. VERKA FÖR ATT ARBETSGIVAREN VID FÖRHANDLINGAR 
INOM RAMEN FÖR ASA/POLIS BEAKTAR PORTALPARAGRAFEN (§3 ASA/POLIS)  
Frågan tas upp vid varje förhandlingstillfälle och är något som vi trycker hårt på. Vid de utbildningar och 
informationer vi har diskuteras frågan och att portalgrafen är grunden vid varje förhandling. Tyvärr har 
AG/HR en förmåga att glömma kanske den viktigaste paragrafen i ASA/POLIS och måste ständigt 
påminnas om den. Detta mål kommer att leva övertid och är något som vi alltid måste ha med oss. 
 

➢ MÅL:  ATT OMFÖRHANDLA 13§ ASA/POLIS BETRÄFFANDE RESTID KONTRA ARBETSTID SÅ ATT DEN 

ÖVERENSSTÄMMER MED GÄLLANDE EU-DIREKTIV OCH DE DOMAR SOM VUNNIT LAGA KRAFT I EU- OCH 
EFTA-DOMSTOLAR  
Vad vi förstår är AG/HR helt oförstående till yrkandet och anser att 13 § ASA/POLIS omhänderta detta. 
Något vi inte håller med om utan att §13 är ogiltig i vissa delar och är sämre än EU reglerna. I ett nytt avtal 
gällande kommenderingar till andra regioner har man däremot likställt restid med arbetstid vilket inger 
förhoppningar om att det ska öppnas upp möjligheter till nya förhandlingar med arbetsgivaren. Frågan 
omhändertas nu på nationell nivå. 
 

➢ MÅL: ATT EN ÖVERSYN AV ASA/POLIS RÖRANDE BEREDSKAP GENOMFÖRS MED SÄRSKILT BEAKTANDE 

TILL ÅLDER ELLER ANDRA LEVNADSFÖRHÅLLANDEN 
Beredskap är något som ökar lavinartat framför allt i Polisregion Stockholm. En bidragande orsak är så 
klart de antal skjutningar vi haft de senaste åren, men även andra grupper har satts i beredskap. Någon 
översyn har ännu inte skett men är något vi kommer att fortsätta att driva genom Polisförbundet för att 
få framgång. Vi hjälper självklart de medlemmar som av en eller annan orsak har svårt att ha beredskap. 
Arbetsgivaren har dock satt igång ett arbete med en översyn för att kunna hantera frågan. Detta kan dock 
leda till att vår utredningspersonal i högre utsträckning kommer att tas i anspråk under kvällar, veckoslut 
och helgdagar. Vi bevakar frågan. 
 

➢ MÅL: ATT UTBILDA FÖRBUNDSOMRÅDEN OCH LOKALFÖRBUNDSOMRÅDEN I ASA/POLIS. DETTA FÖR 

ATT KUNNA MÖTA ARBETSGIVAREN MED KOMPETENS I DESSA FRÅGOR OCH I DE FALL DET BEHÖVS 
PARTSGEMENSAMT UTBILDA ARBETSGIVARREPRESENTANTER FÖR ATT ÖKA DERAS KUNSKAP I 
ASA/POLIS  
Under året har vi deltagit vid flera förbundsområdesråd och pratat kring ASA/Polis. Vi har även utbildat 
planerare vilket borde gynna partsrelationerna ute i förbundsområdena. Vi har självklart också löpande 
kontakt med våra underorganisationer och medlemmar och är behjälpliga i frågor som berör arbetstid. 
 

➢ MÅL: ATT VERKA FÖR ATT OBEKVÄMTIDSTILLÄGG INFÖRS VARDAGAR MELLAN KL 19.00 – 22.00 SAMT 

SE ÖVER NUVARANDE KONSTRUKTION AV OBEKVÄMSTILLÄGG OCH STORHELGSERSÄTTNING, I SYFTE 
ATT ERSÄTTNINGAR SKA SPEGLA DEN UPPOFFRING DET INNEBÄR ATT ARBETA KVÄLL RESPEKTIVE NATT 
OB ersättningen har höjts med 100% under de senaste åren vilket är en stor framgång för Polisförbundet. 
Vi kommer fortsatt att lyfta fram behovet av en utökad ersättning för vardagkvällar mellan 19 och 22. Det 
finns dock många andra ersättningar som möjligen ligger högre upp på agendan efter framgångarna med 
det höjda OB-tillägget. Vi kommer att fortsätta föra upp frågan till nationella parter när det är dags att 

växla yrkanden. 
 

REDOVISNING AV MÅLET SOMMARSEMESTER 2022/2023 
HUVUDANSVAR:  CARINA BÄCK         DELANSVAR: MARIA JENSEN 

 
 

 

➢ MÅL: ATT SEMESTERDIREKTIVEN FÖR 2022 OCH 2023 ÄR KLARA SENAST DEN 1 FEBRUARI 2022 I 

RESPEKTIVE 2023 
Här har vi uppnått målet, såväl 2022 som 2023 skrevs direktiven under innan den 1 februari för 
respektive år. 
 

➢ MÅL: ATT REGIONERNA ÄVEN I FRAMTIDEN FÅR BESLUTA OM SEMESTERRIKTLINJE 

Vi har hittills inte mött någon indikation på att en förändring i frågan kommer att ske, förutom de 
nationella ledstänger som har skickats ut. Mycket i direktiven bygger på ASA/Polis skrivningar. Det är 

dock viktigt att bevaka frågan så att inga förändringar sker från nationella parter. 
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➢ MÅL: ATT ARBETSTAGARE SOM SÅ ÖNSKAR SKA FÅ EN SAMMANHÄNGANDE SEMESTERPERIOD OM 

FYRA VECKOR UNDER VECKORNA 25–34 
I vårt direktiv har vi sedan tidigare fått arbetsgivaren att gå med på en skrivning enligt följande ” Om 
ingen huvudsemester anges räknas, om verksamheten så medger, den längsta sammanhängande 
perioden veckorna 25–34 som huvudsemester”. Att få till den skrivningen tog sin tid i 
förhandlingsrummet, men vi anser att det är viktigt att så många som möjligt får en sommarsemester 
under de attraktiva veckorna. Huvudregeln är dock 28 dagars sammanhängande ledighet (ej 
föräldraledigt) under perioden juni-augusti. 
 

➢ MÅL: ATT UTÖKA TIDEN ATT VÄXLA SEMESTER MOT INSÄTTNING I KÅPAN EXTRA 

Ett mål som vi egentligen inte skulle behöva ha. Vår generella inställning är att våra medlemmar ska ta 
ut sin semester under året, förutom de timmar de har rätt att spara. Vilket är de timmarna som finns 
kvar då de tvingande 160 timmarna tagits ut. Dock får högst 240 timmar sparas från och med 2022.  
Vi har ett antal bifallna motioner från olika kongresser i frågan, men AG/HR verkar inte vara intresserade 
av att lösa vårt yrkande. Vi har svårt att förstå deras argument då vi har ett stort semesterberg som 
belastar budgeten. Förhoppningsvis kommer en lösning inom en snar framtid. 
 

 

REDOVISNING AV MÅLET VILLKORSAVTAL OCH ASA/POLIS 2022/2023 
HUVUDANSVAR: CARINA BÄCK         DELANSVAR: ANDREAS STRAND, ROGER ÖSTERGREN 

 

➢ MÅL: ATT POLISFÖRBUNDET SLUTER ÖVERGRIPANDE KOLLEKTIVAVTAL SOM GER MÖJLIGHET 

FÖR LOKAL/LOKALA PARTER ATT SLUTA AVTAL ANPASSADE UTEFTER REGIONERNAS BEHOV 

Målet har vunnit bifall på tidigare kongresser och ger oss rätten att i vissa fall få delegation att 

sluta kollektivavtal mellan regionala parter. Frågan har nu uppkommit om det är till gagn för oss ut 

efter det senaste ensidiga arbetsgivardirektiv som i samband med revision inom RALS kom oss 

tillhanda. I detta direktiv har vi blivit bakbundna vilket inte skapar rätt förutsättning för ett bra 

avtal. Nu är vår uppfattning att arbetsgivaren inte har rätten att frångå §5 i RALS 2020–2023 utan 

att parterna är överens. Vi tror dock att det än så länge är bra att vi på regional nivå har 

möjligheten att sluta kollektivavtal. 
 

➢ MÅL: ATT FRIA LÄROBÖCKER OCH STUDIEMATERIAL TILLHANDAHÅLLS UNDER POLISUTBILDNINGEN 

Vid kongressen 2018 motionerade Förbundsregion Stockholm till kongressen där att-satsen vann bifall. 
En viktig fråga att driva och kan vara ett av incitamenten för att lyckas med Polismyndighetens mål 
angående rekrytering. Vi har ännu inte nått framgång i frågan mycket beroende av att utbildningen 
ligger på högskolan. Frågan lever kvar. 

 
➢ MÅL: ATT VID BEHOV ANORDNA FÖRELÄSNINGAR RÖRANDE VÅRA PENSIONSAVTAL 

”Ett nytt pensionsavtal” började gälla 1 januari 2024 vilket främst kommunicerats nationellt via webb 
men också via olika nätverks- och ordförandeträffar m.m. Förändringarna i avtalet gäller främst de i 
PA16 avdelning II födda 1987 och tidigare. Vi finns tillgängliga för enskilda medlemmars frågor om sin 
kommande pension. Vid behov har vi förmedlat kontakt till föreläsare till olika 
förbundsområdesträffar.  
 

➢ MÅL: ATT VERKA FÖR ATT ARBETSGIVAREN INFORMERAR OM ANVÄNDNINGEN AV 

DELPENSIONSAVTALET I SYFTE ATT SÄKERSTÄLLA ATT TILLÄMPNINGEN SKER I TÄNKT ANDA 
Arbetsgivaren i polisregion Stockholm hanterar allt från ansökan om delpension till beslut om 
delpension. Vi har under många år fört fram att andelen stockholmsanställda som beviljas delpension 
många gånger är mycket lägre jämfört med andelen beviljade ansökningar i andra polisregioner. 
Endast i vissa fall - då enskilda medlemmar tagit kontakt - har vi haft möjlighet till viss ”påverkan”, dvs 
samtal med beslutande chef om ”avtalets anda och syfte”. I några fall har vi nåtts av nya positiva utfall 
för våra medlemmar. Vi noterade ett ”bottennapp” våren 2023 då 3 av 49 ansökningar om delpension 
beviljades i region Stockholm. 

 
 
 
 

REDOVISNING AV MÅLET PENSION 2022/2023 
HUVUDANSVAR: TINA GUSTAFSSON        DELANSVAR: KJELL AHLIN 
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➢ MÅL: ATT VERKA FÖR ATT TA FRAM EN NATIONELL GENERÖS POLICY FÖR DELPENSION 
SAMT VERKA FÖR MÖJLIGHETEN ATT FORTSÄTTA MED DELPENSION EFTER ORDINARIE 
PENSIONSÅLDER. 
I det nya tjänstepensionsavtalet för statlig sektor framgår att möjligheten till delpension kommer att 
fasas ut. Av en bilaga till avtalet framgår vilka övergångsbestämmelser som gäller. Gällande delpension 
framgår att de födda 1965 och tidigare fortfarande har möjlighet att ansöka om delpension. Beviljad 
delpension ger möjlighet att jobba mindre mellan 61 och 65 års ålder. 

 
I december 2023 återupptogs det nationell pensions-nätverket.  
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 ”ALLT FLER POLISER VILL T  

VARA MED & PÅVERKA  

 

  SINA ANSTÄLLNINGSVILLKOR--           

    & SIN ARBETSMILJÖ….        

 

”. 

           UR MÅLOMRÅDE  INTERN UTBILDNING 
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REDOVISNING AV MÅLET: KOMMUNIKATION 2022/2023 
KOMMUNIKATION:       HUVUDANSVAR: TINA GUSTAFSSON        DELANSVAR: KJELL AHLIN 
BLÅLJUS:                          HUVUDANSVAR: KJELL AHLIN                    DELANSVAR: TINA GUSTAFSSON 
INTRAPOLIS:                   HUVUDANSVAR: TINA GUSTAFSSON        DELANSVAR: ANNICKA LYCKEBORG 
REGION-NYTT:               HUVUDANSVAR: TINA GUSTAFSSON         DELANSVAR: STYRELSEN 
 

➢ MÅL:  ATT VIA HEMSIDAN WWW.BLALJUS.NU LYFTA AKTUELLA OCH PÅGÅENDE FRÅGOR 

MÅL:  ATT BEVAKA POLISENS RESURSBRIST OCH FRAMTIDA EXPANSION  

(Se målområde H – Opinion) 
 

➢ MÅL:  ATT INFORMERA VIA FÖRBUNDSREGIONENS SIDA PÅ INTRAPOLIS 

På regionstyrelsens sida på Intrapolis lyfts valda nyheter artiklar som publiceras på www.blaljus.nu för 
att redovisa förbundsregionens regionala arbete. Sidan innehåller alltid aktuella kontaktuppgifter till 
styrelsen.  

 

➢ MÅL:  ATT STÖDJA FÖRBUNDSOMRÅDENAS SIDOR PÅ INTRAPOLIS  

Vid behov ges stöd till förbundsområden för att uppdatera lokal information. 
 

➢ MÅL:  ATT VID BEHOV SKRIVA OCH SPRIDA FÖRBUNDSREGIONSNYTT TILL MEDLEMMAR VIA 

FÖRBUNDSOMRÅDENA  
Tre Region-Nytt har skickats ut under gångna verksamhetsår. Dessa skickas till 
förbundsområdesstyrelser för vidarebefordran i interna utskick samt publiceras på blaljus.nu under 
rubriken ”Region-Nytt”. 

 

➢ MÅL:  ATT INHÄMTA INFORMATION FRÅN MEDLEMMARNA, FÖRENINGARNA OCH ANDRA 

FACKLIGA ORGANISATIONER  
Den fackliga verksamheten bevakas genom regionstyrelsens verksamhet och mål, ordförandeträffar, 
andra målansvariga, nätverk i både regionen som Polisförbundet (nationellt). Andra frågor bevakas via 
media och andra myndigheter liksom riksdag/regering. Uppslag/insändare välkomnas och har lett till 
ett flertal artiklar på Blåljus. 

 

 
REDOVISNING AV MÅLET MEDLEMSADMINISTRATION 2022/2023 

MEDLEMSREKRYTERING:   HUVUDANSVAR:  ANDREAS STRAND        DELANSVAR: STYRELSEN 

MEDLEMSREGISTER:           HUVUDANSVAR:  ANDREAS STRAND        DELANSVAR: ANNICKA LYCKEBORG, 

                                                                                                                                                 SUSANNE EKBERG  
 

➢ MÅL: ATT REKRYTERA NYA MEDLEMMAR TILL POLISFÖRBUNDET  

Vi ska vara det självklara fackliga alternativet för poliser 

Rekryteringen av nya medlemmar börjar redan på polisprogrammen genom att Polisförbundets 

studerandeombudsman regelbundet besöker skolorna och finns också tillgänglig som stöd för eleverna 

under hela deras utbildning och aspiranttid.  

Det är av särskild vikt att de lokala fackliga företrädarna på förbundsområdesnivå får möjlighet att möta 

de nya polisaspiranterna i ett tidigt skede - när polisaspiranterna kommer ut till sina arbetsplatser - för att 

informera om fackets roll och medlemskapets alla förmåner. I allmänhet ger arbetsgivaren utrymme för 

det. 
Polisförbundet har under 2023 startat upp ett värvningsnätverk, som representeras av alla regioner där 

strategier läggs upp för att värva nya och behålla befintliga medlemmar. 
 

 

 

 

http://www.blaljus.nu/
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➢ MÅL:  ATT SAMTLIGA NYANSTÄLLDA FÅR EN LIKVÄRDIG MEDLEMS- OCH FÖRSÄKRINGSINFORMATION 
Alla poliser, nya som gamla, som blir medlemmar i Polisförbundet får ett välkomst-mejl där 

Polisförbundet informerar om medlemskapets olika förmåner, bland annat; rättslig hjälp, PAE 

(polisens arbetslöshetsersättning), råd och stöd från fackliga företrädare, kollektiv 

medlemsförsäkring, Polistidningen m.m. 

 

➢ MÅL:  ATT GE FÖRBUNDSOMRÅDENA FÖRDJUPAD INFORMATION OM VILKA FÖRSÄKRINGAR VÅRA 

MEDLEMMAR OMFATTAS AV 

På regionstämman 2022 höll Polisförbundet försäkring en uppskattad genomgång och 

information om Polisförbundets olika försäkringar som våra medlemmar kan teckna för sig och 

sin familj, allt från liv-, sjuk-, barn samt sakförsäkringar. 

 

➢ MÅL:  ATT EXPEDITIONEN SKA VARA TILLGÄNGLIG FÖR MEDLEMMAR OCH FÖRTROENDEVALDA 
Expeditionen är förbundsregionens och förbundsområdenas administrativa stöd i frågor som 

gäller medlemsadministration och försäkringsinformation. Expeditionen strävar efter hög 

tillgänglighet, oavsett om medlemmarna kontaktar oss via telefon, mejl eller besök. 

 
REDOVISNING AV MÅLET INTERN UTBILDNING 2022/2023 
FACKLIG INTRODUKTION:               HUVUDANSVAR:    TINA GUSTAFSSON     BITRÄDES AV: ROBERT BRINDEBY 
ARBETSMILJÖINTRODUKTION:      HUVUDANSVAR:    ROGER ÖSTERGREN   BITRÄDES AV: ROBERT BRINDEBY 

 
Under ett par år har vi märkt av en minskning i antalet anmälningar till våra introduktionskurser. Detta 
började redan innan pandemin men förstärktes av restriktionerna som följde gällande större samlingar 
(vilka kvarstod till maj 2022). En annan möjlig faktor som kan ha påverkat är det fleråriga höga 
arbetstrycket runtom i hela regionen. 
Trots detta har vi både genomfört, anpassat och utvecklat vår utbildnings-verksamhet, bl a genom att 
erbjuda digitala ”light-intro”-utbildningar. Dessutom genomfördes hösten 2023 en pilot-
introduktionsutbildning för Huvudskyddsombud i Stockholm. Utbildningen är den första inom 
Polisförbundet. En ny HSO-intro planeras till hösten 2024. 
 
I slutet av 2023 började vi se ett ökat intresse för såväl de fackliga som arbetsmiljöfrågorna. Detta 
kan sannolikt kopplas till såväl att en ökad vilja bland våra medlemmar att vara med och påverka 
men också ett lokalt framgångsrikt värvnings-/kontaktskapande-arbete av våra 
Förbundområdesstyrelser runtom i hela regionen. 
 

➢ MÅL: ATT ERBJUDA NYA FACKLIGA FÖRETRÄDARE OCH SKYDDSOMBUD ADEKVAT 

GRUNDUTBILDNING  
Totalt åtta introduktionsutbildningar har genomförts under verksamhetsåren (fyra st fackliga 
intro/fyra st skyddsombuds-intro). En pilot-utbildning (introduktion) för Huvudskyddsombud 
genomfördes hösten 2023. 

 
➢ MÅL: ATT INFORMERA OCH REKRYTERA TILL POLISFÖRBUNDETS UTBILDNINGSTRAPPA  

Information om tillgängliga utbildningar i såväl regional som nationell regi sprids i tillgängliga 
kanaler, e-post, nätverk, Blåljus, Intrapolis. 
 

➢ MÅL: ATT GENOMFÖRA EN UTBILDNINGSINSATS FÖR STYRELSEMEDLEMMAR I 

FÖRBUNDSOMRÅDENA (DE ÅR DET INTE ÄR KONGRESS) 
Ett utbildningsinternat genomfördes hösten 2023.  
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REDOVISNING AV MÅLET ARBETSMILJÖ 2022/2023 
HUVUDANSVAR: ROGER ÖSTERGREN / MARIA JENSEN        DELANSVAR: MARIE FOGMAN GÖTHBERG 

 

➢ MÅL: ATT FORTSÄTTA DET STRATEGISKA ARBETET MED SAM 

Detta är ett arbete som ständigt pågår på alla nivåer. Akuta brister/frågor som identifieras lyfts in direkt i 
verksamheten för åtgärd eller så lyfts de in i våra skyddskommittéer. Vi fortsätter arbetet med de tre 
identifierade och prioriterade problemområdena: arbetsbelastning, hot och våld samt kultur- och 
likabehandling. Med anledning av det höjda säkerhetsläget gick skyddsorganisationen nationellt och 
samtliga regioner/avdelningar in med en gemensam begäran om undersökning av bl a. lokaler (skalskydd, 
säkerhetsrutiner), utrustning, fordon, utbildning, krisstöd och utbildning. Detta mottogs positivt från 
regionledningen och ett omfattande partsgemensamt arbete har påbörjats i att identifiera brister och 
nödvändiga åtgärder. Sedan länge har det pågått ett arbete med att ta fram ett digitaliserat system inom 
arbetsmiljön. Inom kort kommer en uppdatering av nuvarande LISA-systemet, Stella. Osäkert hur väl det 
kommer att förbättra förutsättningarna att arbeta digitalt med arbetsmiljöfrågor. 

  

➢ MÅL: ATT ARBETA FÖR EN BÄTTRE SAMVERKAN, MED TIDIGARE OCH STÖRRE DELAKTIGHET 

Sedan omorganisationen har det skett en kraftig försämring när det kommer till samverkan med 
arbetsgivaren och dess stödfunktioner. Detta påtalas och framförs i alla möjliga olika sammanhang, på 
alla nivåer. Vi har framfört behovet och nyttan, både för verksamheten och arbetsmiljön, att ha med oss 
tidigt i olika processer. Vi börjar få signaler från chefer och HR om en ändrad, förbättrad inställning till 
samverkan. Vissa förbättringar har skett på senare tid, men det finns fortfarande utrymme till 
förbättringar. SAM-dagar genomförs och partsgemensamt arbetar vi med att ta fram åtgärder som 
utvecklar SAM. 
 

➢ MÅL: ATT FÖLJA UPP ARBETSSKADOR, TILLBUD, AVSLUTNINGSSAMTAL, SKYDDSRONDER, 

FÖRDELNINGSSAMTAL, REHABILITERING OCH ARBETSMILJÖUTBILDNING 
Dessa frågor ingår i arbetet med att utveckla SAM. Skyddsorganisationen måste få en tidigare och större 
delaktighet.  Det är ett ständigt pågående arbete där det framför allt gäller att få alla parter att arbeta 
enligt, bestämmelser, riktlinjer och rutiner som redan är framtagna. Uppföljning av påbörjade arbeten och 
vidtagna åtgärder är något som vi i, samverkan kommit fram till, måste fungera bättre. Utbildning 
gällande arbetsmiljö för chefer och skyddsombud är mycket viktigt och behöver fortsätta och utvidgas. 

 

➢ MÅL: ATT BEVAKA OCH ARBETA FÖR FÖRBÄTTRINGAR I REDAN PÅBÖRJADE OCH NYA 

ARBETSMILJÖFRÅGOR 
Hot och våld, arbetsbelastning och kränkningar är sedan tidigare, tre identifierade och prioriterade 
problemområden. Arbetet i RSK fortsätter med att försöka ta fram åtgärder både på kort och lång sikt. 
Ändrad lagstiftning mot blåljuspersonal, nya möjligheter till avidentifiering, arbetet kring 
medarbetarskyddet är viktiga delar för att minska riskerna för hot och våld. 
Civila/annan anställd riskmiljö är fortfarande ett stort problem. Efter Arbetsmiljöverkets inblandning har 
arbetsgivaren tvingats att arbeta med frågan. Ett direktiv gick ut till regioner/avdelningar för att 
säkerhetsställa att riskbedömningar genomförs och att gällande lagstiftning följs. Arbetsgivaren är dock 
fortfarande ovillig att genomföra den tydlighet som krävs för att samtliga polisanställda ska få rätt 

förutsättningar att genomföra sitt arbete. 
Lokalförsörjningen har fortsatta problem med att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler. Verksamhetens 

behov får tyvärr ofta stå tillbaka för andra prioriteringar. Polismyndigheten har stora problem att 
möta tillväxten och omhänderta redan undermåliga lokaler. Budgeten är ofta inte det stora 
problemet, utan brist på resurser i form projektledare, arkitekter, sakkunniga mm. Även brister i 
lagstiftning och upphandlingar bidrar till en fungerande lokalförsörjning. Skyddsorganisationen 
får fortsätt arbeta hårt vid varje lokalprocess så att lagstiftning följs och att arbetsmiljön 
omhändertas. 
 

Processtyrning och brister med upphandling bidrar ofta till att arbetsmiljöfrågor tar lång tid att lösa. Vilket 
i sin tur leder till fördröjningar till att ta fram utrustning – bl a. skyddspaket, bullerskydd och skyddsmask. 
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REDOVISNING AV MÅLET TRYGGHET 2022/2023 

HUVUDANSVAR: KJELL AHLIN         DELANSVAR: TINA GUSTAFSSON 
 

 

Att sju av tio anmälningar mot polisanställda gäller poliser är inte överraskande. Poliser exponeras i 
högre grad än andra anställda för situationer som innebär risker för att anmälas i sin 
tjänsteutövning, inte minst genom polisers rätt/skyldighet att använda våld för att genomföra en 
tjänsteåtgärd. Under verksamhetsåren har region Stockholm hanterat uppemot 130 
rättshjälpsansökningar från våra medlemmar. Misstankarna har främst gällt tjänstefel, vårdslöshet i 
trafik liksom dataintrång.  
 
En fråga som varit mer aktuell än andra har gällt ”myndighetens riktlinjer gällande dataslagningar”, dvs 
dataslagningar (PMF) via dator eller applikation på tjänstetelefonen, under tjänst och på fritid. En fråga 
som främst drivits på av skyddsorganisationen i hela landet. December 2023 gick Polisförbundet in 
med en stämning till Arbetsdomstolen i syfte att bringa klarhet i frågan om myndighetens riktlinjer 
gällande dataslagningar. 
Inför kommande verksamhetsår ser vi tyvärr ingen minskad risk för polisers utsatthet för att 
misstänkas för olika brott under sin tjänsteutövning.  
 
Vi har aktivt kommunicerat ut polisers möjlighet till ekonomiskt bidrag via olika stiftelser vid möten, 
utbildningar och digitala kanaler. (Ex Normanstiftelsen, Polisskadestiftelsen, Hildur Jonssons stiftelse). 

 
➢ MÅL: ATT INFORMERA MEDLEMMAR OCH UTBILDA FACKLIGT FÖRTRONDEVALDA I RÄTTSHJÄLPENS 

MÖJLIGHETER OCH BEGRÄNSNINGAR  
Möjligheten till rättshjälp för alla våra medlemmar sprids genom alla våra förtroendevaldas kontakter 
och möten med medlemmar, via nätverk och våra digitala kanaler (Blåljus och Intrapolis). 
Informationen sprids också via våra introduktionsutbildningar. 
 

➢ MÅL: ATT STÖTTA FÖRBUNDSOMRÅDEN OCH MEDLEMMAR I ARBETSRÄTTSLIGA FRÅGOR 

Sker kontinuerligt både vid inlämnad ansökan, telefon och i kontakt med Fo-styrelser. Styrelsen har 
också vid besök på olika arbetsplatser informerat om olika villkor ex rättshjälp, arbetstid ASA/polis 
m.m. 
 

➢ MÅL: ATT FÖLJA UPP OCH DRIVA ÄRENDEN DÄR MEDLEMMARS RÄTTSSÄKERHET ÅSIDOSÄTTS 

ELLER IFRÅGASÄTTS  
Sker i dialog med PF jurister. 
 

➢ MÅL: ATT POLISFÖRBUNDET VERKAR FÖR ATT POLISMYNDIGHETEN SKA BETALA UT DEN 

ERSÄTTNING POLISER TILLDÖMS I DOMSTOL OCH ÖVERTAR SKULDEN MOT DEN DÖMDE  
Frågan beviljades vid Kongressen 2018 och står felaktigt kvar som motion. Frågan är juridiskt komplex 
och hanteras i projekt medarbetarskydd. 
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REDOVISNING AV MÅLET PERSONALRAMAR OCH BUDGET 2022/2023 
HUVUDANSVAR: MARIE FOGMAN GÖTHBERG        DELANSVAR: KJELL AHLIN 
 

➢ MÅL: ATT FORTSATT DELTA I OCH BEVAKA REGIONENS PERSONALRAMAR OCH BUDGET, 

HUR RESURSER OCH MEDEL FÖRDELAS I REGIONEN 
 

PERSONALRAMAR OCH BUDGET, VI SAKNAR POLISER! 

Var behövs personalresursen?  

Var är det mest kritiskt och hur ska regionen dimensioneras?  

Redovisning av regionens ekonomi sker ett par gånger per år på måndagarnas MBL-

förhandlingar, något eget forum där fackliga är inbjudna finns inte. Regionen har ett 

överskott på cirka 100 miljoner år 2023. 

Under år 2022 sågs personalramarna över och operativa bedömningar vägdes in.  

År 2023 tog arbetsgivaren fram en rapport, PWC, kopplad till ökad tillväxt av poliser. 

Rapporten pekar på vad som krävs för att få fler ”stockholmare” att bli poliser, arbetsgivaren 

har en handlingsplan utifrån det, vi bevakar. Regionen har fått ett större tillskott av aspiranter 

det bidrar tyvärr inte, hittills, till fler poliser då i princip lika många slutar. De försvinner till 

andra myndigheter, regioner, går i pension och hittar nytt jobb på den övriga 

arbetsmarknaden. 

Stockholm hade NFO (nationell förstärkningsorganisation) under 2022 och 2023 för att klara 

av sin verksamhet, den fortsätter under 2024. 
 

REDOVISNING AV MÅLET PERSONALRÖRLIGHET/TILLSÄTTNINGAR 2022/2023 

HUVUDANSVAR: MARIE FOGMAN GÖTHBERG        DELANSVAR: MATS LINDSTRÖM  

 

➢ MÅL: ATT DELTA I DET REGIONALA OCH LOKALA BEMANNINGSRÅD 

Bemanningsfrågorna ingår sedan år 2022 i kanslichefsforumet, där deltar inte några fackliga 

företrädare. Några gånger per år informerar arbetsgivaren på det regionala MBL-forumet. 

Lokala bemanningsråd finns i någon form på områdes- och enhetsnivå, trots det är vår 

påverkan och insyn gällande bemanning extremt begränsad. 
 

➢ MÅL: ATT UTÖKA FACKLIG MEDVERKAN I FÖRHÅLLANDE TILL NUVARANDE ORDNING I 

ALLA TILLSÄTTNINGSÄRENDEN 
Det fackliga inflytandet i samband med tillsättningar i regionen har kraftigt begränsats med 

anledning av det s.k. ”bemanningsavtalet”, från år 2017. En motion gällande omförhandling av 

”bemanningsavtalet” vann bifall på kongressen år 2022. Ytterligare en motion att säga upp 

”bemanningsavtalet” vann också bifall. Utifrån dessa två motioner har Polisförbundet ett 

tydligt mandat i frågan, hittills ser vi inte någon effekt av motionerna, vi fortsätter bevaka 

främst genom Polisförbundets bemanningsnätverk.  
 

➢ MÅL: BEMANNINGSNÄTVERK POLISFÖRBUNDET NATIONELLT 

Regionstyrelsen deltar i Polisförbundets nationella nätverk för bemanningsfrågor. Nätverkets 

ses regelbundet sedan år 2023 och syftet är bl.a. att omförhandla/förbättra och/eller säga 

upp nuvarande bemanningsavtal. Nätverket har tagit fram ett dokument ”Åtgärdsförslag 

Bemanningsfrågor” som behandlar, inflytande, ansvarsfördelning, utbildning, erfarenhet, 

förtjänst och skicklighet samt en överklagandeinstans. Dokumentet ska ”underställas” 

Förbundsstyrelsen för vidare hantering, förhoppningsvis kommer det bl.a. ge ökat fackligt 

inflytande gällande bemanningsfrågor. 
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➢ MÅL: ATT FÖRTJÄNST OCH SKICKLIGHET VÄRDERAS HÖGRE 

Kravprofilen ligger till grund för att bedöma och hitta lämpliga kandidater. De 

kompetensbaserade intervjuerna är kopplade till kravprofilen och utgör i nuläget en 

avgörande faktor. Istället borde främst förtjänst, erfarenhet och tjänsteår värderas högre. 

Regionstyrelsen jobbar i frågan genom Polisförbundets nationella bemanningsnätverk, målet 

är inte uppfyllt. 
 

 

REDOVISNING AV MÅLET CHEFSFRÅGOR 2022/2023 
HUVUDANSVAR: KJELL AHLIN        DELANSVAR: MATS LINDSTRÖM 
 

 
➢ MÅL: ATT OPERATIV VERKSAMHET SKA LEDAS AV POLISER MED ADEKVAT POLISIÄR 

FUNKTIONSUTBILDNING MED BRED POLISIÄR ERFARENHET 
Åtgärder som relaterar till målet: 
- Deltagit vid rekryteringar av olika chefsposter och arbetat för att säkerställa rekrytering av 
polischefer med adekvat polisiär funktionsutbildning och bred erfarenhet  
- Verkat för att stärka betoningen på polisiär utbildning och erfarenhet vid chefsrekryteringar för 
att uppfylla kravet på adekvat polisiär funktionsutbildning  
 

➢ MÅL: ATT BEFINTLIG KOMPETENS BLAND NUVARANDE OCH TIDIGARE CHEFER TAS TILLVARA PÅ 
ETT BÄTTRE SÄTT 
Åtgärder som relaterar till målet: 
- Intensifierat arbetet med organisatoriska förutsättningar genom enkät och fördjupade intervjuer  
- Arbete med enkät och djupintervjuer för chefer på ledningsnivå 3 och 4 i syfte att balansera krav 
och resurser och säkerställa rätt organisatoriska förutsättningar för chefer. Detta har genererat i 
att arbetsgivaren beslutat att tillsätta 17 biträdande chefer till på ledningsnivå 3. 
- Främjat skapandet av goda förutsättningar till löneutveckling för före detta chefer. 

➢ MÅL: ATT EN PERSONLIG KOMPETENSPLAN SKA VARA EN SJÄLVKLARHET OCH INGÅ I 
UTVECKLINGSSAMTALET 
Åtgärder som relaterar till målet: 
  - Fokuserat på att göra personlig kompetensplanering till en självklarhet och integrera det i 
utvecklingssamtal  
  - Genomfört enkät och djupintervjuer för att säkerställa individuella kompetensbehov och planera 
för personlig kompetensutveckling  
 

➢ MÅL: ATT RELEVANT KARRIÄRPLANERING OCH UTVECKLING MED GODA ALTERNATIVA 
KARRIÄRVÄGAR SKA FINNAS VID AVBROTT SOM CHEF ELLER VID AVSLUTANDE AV 
CHEFSFÖRORDNANDE 
Åtgärder som relaterar till målet: 
  - Fortsatt arbete med att skapa alternativa karriärvägar och tydlig karriärplanering, särskilt vid 
avbrott eller avslutande av chefsförordnande  
 

➢ MÅL: ATT SÄKERSTÄLLA CHEFSREKRYTERING VIA GEMENSAMT FRAMTAGNA PRINCIPER/AVTAL 
Åtgärder som relaterar till målet: 
- Deltagit vid rekryteringar av olika chefsposter och arbetat för att säkerställa chefsrekrytering via 
gemensamt framtagna principer/avtal  
- Påkallat två förhandlingar där vi inte varit eniga med arbetsgivaren 
- Verkat nationellt för omförhandling eller uppsägning av "bemanningsavtalet" för att öka 
inflytandet vid chefsrekryteringar  
 

➢ MÅL: ATT ANPASSA FÖRORDNANDETIDERNA TILL VERKSAMHETENS OLIKA KRAV  
Åtgärder som relaterar till målet: 
- Polisförbundets nationella nätverk träffas en gång i månaden, och frågan om förordnandetider är 
fortfarande aktuell där vi måste enas om vad som är lämpligast, i synnerhet på indirekt nivå där 4 
år av många anses vara för kort tid. Pågående arbete. 
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REDOVISNING AV MÅLET TJÄNSTEMÄSSIG UTBILDNING 2022/2023 
HUVUDANSVAR: MARIA JENSEN        DELANSVAR: MARIE FOGMAN GÖTHBERG/ROGER ÖSTERGREN 

 

Året 2022 färgades av Covid men inte lika mycket som åren innan. Polkon ställdes in under 

första delen av våren då det var en ökning i smittspridning. Skyddsorganisationen var med i 

upplägget av all utbildning för att säkerställa arbetsmiljön. Arbetsgivaren tillhandahöll 

skyddsutrustning för den personal som var orolig för smittspridning. Detta fortgick även efter 

att man tog bort den allmänfarliga klassningen på Covid.  

Under 2023 genomfördes äntligen ett flertal omgångar av POLKON kategori 2 (24 timmar). De 

utvärderades och justerades efterhand då de inte genomförts tidigare.  

På grund av den rådande arbetsbelastningen i region Stockholm togs beslut om att ställa in all 

utbildning hösten 2023. Beslutet var tänkt att fortgå till vecka 13 år 2024 men efter 

påtryckningar så begränsades beslutet till den sista december 2023. 

 

Vi ligger återigen efter i vår förmåga att utbilda i polisens Nationella Förarutbildning (PNF) i 

Stockholm. En arbetsgrupp startar upp i slutet av januari för att titta på en fast 

utbildarorganisation 

 
 

 

➢ MÅL: ATT TJÄNSTEMÄSSIG UTBILDNING SKA HANTERAS OCH SAMVERKAS PÅ REGIONAL NIVÅ 

FÖR ATT FÅ EN HELHETSBILD OCH LIKSIDIGHET.  

Skyddsorganisationen sitter med i det regionala beredningsmötet för utbildning. Det är ett forum 

som är beredande av olika utbildningsfrågor till det Regionala kanslichefsmötet. Förutom 

utbildningsansvariga på Regionaskansliet så ingår utbildningssamordnare ifrån respektive 

PO/Enheter samt HR Fort- & vidareutbildningen. Forumets funktion och ansvar har diskuterats 

både 2022 och 2023. Det har även lyfts fram tankar om att skjuta in dessa frågor i det Regionala 

kanslichefsforumet men skyddsorganisationen har lyft fram vikten av att det kvarstår då 

utbildningsfrågorna är så pass viktiga att de behöver ett eget mötesforum. 

 

➢ MÅL: ATT SÄKERSTÄLLA ATT MEDARBETARNA HAR RÄTT KOMPETENS/UTBILDNING I 

FÖRHÅLLANDE TILL DE ARBETSUPPGIFTER DE SKA UTFÖRA.  

Detta är en viktig fråga och Skyddsorganisationen lyfter in detta i alla forum som är aktuella. Vi 

samverkar även med de övriga Huvudskyddsombuden ute i regionen för att fånga upp signaler på 

när det inte fungerar. Vi håller även koll i LISA-systemet (2024: STELLA). 
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”. 

IIVi ligger återigen efter i vår förmåga  

   att utbilda poliser i Nationella Förarutbildningen  

(PNF) i Stockholm.  .    

”.  

   UR MÅLOMRÅDE TJÄNSTEMÄSSIG UTBILDNING 
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REDOVISNING AV MÅLET KOMMENDERINGAR 2022/2023 
HUVUDANSVAR: MARIA JENSEN        DELANSVAR: MARIE FOGMAN GÖTHBERG, ROGER ÖSTERGREN  

 
Även 2022 hade vi påverkan av Pandemin och Corona Kit erbjöds till den personal som ville ha skydd 
förutom skyddsmasken. 2022 års fotbollssäsong var lite stökig men fortlöpte ändå med minimala 
skador/tillbud. Vi hade åter igen hockeyderbyn på Aviici Arena under mellandagarna mellan DIF/AIK. 
Dessa avlöpte bra.  
 
De större kommenderingarna som genomfördes 2022 var Sthlm-50 och SH Valet.  
SH Stockholm-50 hölls med anledning av internationell klimatmötesvecka 2–3 juni 2022.  
FN:s klimatmöte med Sverige som värdland, tillsammans med Kenya. Kommendering pågick 30 maj-5 
juni. Paludan skapade en hel del jobb inom SH Valet kopplat till sina koranbränningar och den stora 
sammandrabbningen blev under Påsken 2022. Ett stort antal polismän skadades och flertalet av dessa 
kom ifrån Region Sthlm när de förstärkte i Region Bergslagen och Öst. Efterarbetet vad gäller arbetsmiljön 
pågår fortfarande nationellt och en handlingsplan med ca 52 punkter är framtagna. Det gjordes även en 
fristående utredning av händelserna som också ingår i handlingsplanen. 
 

2023 började med Sveriges EU-ordförandeskap och den särskilda händelsen SH Consilium. Aktiviteter 
inom Consilium började redan i slutet på 2022 och fortsatte under hela våren 2023 fram juli 2023. 
Paludans koranbränningar skapade mycket extrajobb.  
 

Under julledigheten 2022/2023 eskalerade skjutningarna och region Stockholm startade därför den 
särskilda händelsen SH Frank. NOA-chefen Johan Ohlsson beslutade om nationell förstärkning till 
Stockholm för att hantera skjutvapenvåldet och sprängningarna. Den nationella förstärkningen består än i 
början av år 2024. Inget slutdatum finns.  
Under hösten 2023 bytte SH Frank namn till SH Frigg – detta då en nationell särskild händelse skapade – 
”SH Frigg”. Det jobbas på en ”exit-plan” och det är tänkt att SH Frigg ska ha förankrats i ”linjearbetet” 
våren 2024. Planen är att ”Progressus” ska omhänderta detta. 
 

På grund av det förhöjda säkerhetsläget skapades SH Doris som en administrativ SH i början av 2023. När 
säkerhetsläget förvärrades under sommaren så aktiverades SH Doris och blev operativ. Man sköt även in 
andra händelser under SH Doris så som Pride, HIF-Twente, Cruising, Håkan Hellström och Eggebygård 
(Eritreansk festival). SH Doris bytte sedan namn till SH Dorothea och därefter till SH Harriet. Som 
fortfarande pågår. 
 
 

➢ MÅL: ATT KOMMENDERINGAR GENOMFÖRS MED MINIMALA SKADOR, FUNGERANDE LOGISTIK, 
FULLGOD UTRUSTNING OCH UTBILDNING SAMT MED EN I ÖVRIGT GOD ARBETSMILJÖ  
För att ha koll på ovan mål så har skyddsorganisationen medverkat vid de särskilda händelser (SH) 
som varit i region Stockholm. Vi har, så långt det är möjligt, deltagit vid de lägesuppföljningsmöten 
(LUM) som respektive SH har. Där har HSO bevakat att insatserna tagit höjd för det förebyggande 
arbetet vad gäller att minimera risken för skador och tillbud, att logistik beställts när det behövts, att 
personalen haft rätt utrustning/utbildning för uppdraget och att det i övrigt varit en god arbetsmiljö 
 

➢ MÅL: ATT MEDVERKA VID RISKBEDÖMNINGAR, STABSARBETET SAMT UPPFÖLJNING I SAMBAND 
MED LOKALA, REGIONALA OCH I VISSA FALL, NATIONELLA KOMMENDERINGAR 
Regionala HSO har, med hjälp av det övriga i HSO-nätverket, strävat efter att närvara vid de flesta 
lägesuppföljningsmöten vid de regionala händelserna liksom de riskbedömningar och uppföljningar 

som görs. Arbetet utvecklas ständigt och samverkan regionalt fungerar bra. Vi trycker även på 
att man lokalt ska samverka med sina HSO:n när de har lokala händelser/insatser. 
 

➢ MÅL: ATT SÄRSKILT BEVAKA ARBETET MED ATT OMHÄNDERTA ARBETSSKADOR OCH TILLBUD 
I samverkan med polisinsatscheferna har de arbetsskador och tillbud som uppkommit vid regionala 
händelser hanterats utifrån händelsen och vi har sett till att anmälningarna har hamnat rätt i 
systemet. Det finns fortfarande saker som kan utvecklas på lång sikt då rutinerna för vad som ska 
göras, efter att en särskild händelse har avslutats, fortfarande inte är tydliga. T ex var ska de 
åtgärder som kvarstår hanteras? Vem hanterar en inspektion kopplat till en 3:3a som gjorts under en 
SH? Dessa rutiner fungerar inte optimalt och är något som vi jobbar vidare med. 
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REDOVISNING AV MÅLET KULTUR OCH LIKABEHANDLING 2022/2023 
HUVUDANSVAR: MARIE FOGMAN GÖTHBERG        DELANSVAR: ROGER ÖSTERGREN, KJELL AHLIN, STYRELSEN 

 

 

➢ MÅL: ATT FÖLJA UPP OCH SAMVERKA HUR REGIONEN HANTERAR DEN NYA NATIONELLA ”STRATEGI 

FÖR KULTUR OCH LIKABEHANDLING” SAMT HUR ARBETSGIVAREN OCH VI GEMENSAMT HANTERAR 
TYSTNADSKULTUREN. 
Arbetsgivaren har som särskilt mål att arbeta med kultur och likabehandling genom bl.a 
”uppdragskompassen” som en indikator, kopplat till ”Likabehandlingsstrategin”, beslut RPC 2022-06-30. 
Uppdragskompassen verkar inte ha fått den spridning som det var tänkt, däremot är RIV (reflektioner i 
vardagen) en metod som fler använder sig av.  
En e-utbildning ”Etik och kultur” för alla, sjösattes i juni 2022 den avhandlar förtroende,  objektivitet, 
korruption och organisationskultur. Vi upplever att tystnadskulturen fortsatt finns och lyfter den i olika 
forum. Vi har inte gått i mål i denna fråga. Frågan lever vidare.  

 

Under det senaste året, år 2023, har fokus legat på bemötande av främst aspiranter.  
På regionens Arbetsmiljödag i november 2023 handlade delar av dagen om aspiranterna, en 
sammanställning finns. Det viktigaste är att följa upp och genomföra de förslag och idéer som kom fram i 
bl.a. i de grupparbeten som genomfördes under dagen.  
Efter ett förbundsregionsråd delgavs områdena om det projekt som förbundsregionen ingår i gällande 

spelregler, bemötande kopplat till tystnadskultur. Förbudområdena fick med sig ett spel efter 

utbildningen i syfte att hålla liv i frågorna. 
 

Under hösten 2023 förbereds en pilotutbildning, tillsammans med Antidiskrimineringsbyrån, kopplat till 

kön sexuella trakasserier och trakasserier, ”Föregrip och grip in”. Den kommer äga rum under våren 

2024, även en forskare är knuten till utbildningen. 
 

Styrelsen deltar också i Polisförbundets likabehandlingsnätverk, där fokus är att omarbeta 

”Polisförbundets jämställdhets- och mångfaldspolitiska program” målsättning att presentera det på 

Kongressen år 2024 
 

➢ MÅL: ATT FÖLJA UPP OCH BEVAKA UTVECKLINGEN ANGÅENDE REPRESENTATIONEN AV KVINNLIGA 

FÖRTROENDEVALDA INOM FÖRBUNDSREGION STOCKHOLM 
De sju styrelserna, år 2023, regionstyrelsen och förbundsområdesstyrelserna, består av 22 kvinnor och 30 
män.  Två kvinnor är ordförande och tre kvinnor är HSO, en regional samordnande samt två samordnande 
på förbundsområdesnivå.  
Främst en fråga för de olika valberedningarna att bevaka och hantera. 
 

➢ MÅL: ATT FÖLJA UPP UTVÄRDERINGEN GÄLLANDE INDIVIDUELL LÖNESÄTTNING FÖR ATT BEVAKA 

EVENTUELL SNEDFÖRDELNING MELLAN KVINNOR OCH MÄN EFTER VARJE REVISIONSTILLFÄLLE 
Mot bakgrund att vi går mot ett allt mer individuellt lönesystem är det särskilt viktigt att bevaka 
arbetsgivarens årliga lönekartläggning. Utifrån den senaste RALSEN går det inte att se någon s.k. 
snedfördelning kopplat till kvinnor. 
 

➢ MÅL: ATT TA FRAM STATISTIK RÖRANDE FÖRDELNINGEN MANLIGA/KVINNLIGA 

CHEFER/ARBETSLEDARE INOM POLISREGION STOCKHOLM OCH ATT FÅ FLER KVINNLIGA POLISER 

SOM SÖKER CHEF- OCH ARBETSLEDANDE FUNKTIONER 

Det är viktigt för verksamheten att få fler kvinnor att söka arbetsledande funktioner. Enligt 

arbetsgivarens årsrapport 2023, avseende poliser, är 37% kvinnor av 807 chefer i regionen, där 

Stockholm har den högsta siffran tätt följd av region Öst. 
 

➢ MÅL: ATT DET VID REKRYTERING AV CHEFER SKA VARA MERITERANDE ATT HA KUNSKAP OCH 

ERFARENHET AV KULTUR- OCH LIKABEHANDLINGSFRÅGOR 
I Pridetåget, augusti år 2023, deltog Polisförbundet, bar egna t-shirts och gick bakom arbetsgivaren, 

rikspolischefen deltog inte. 

Polisförbundets likabehandlingsnätverk har haft en utbildning, september år 2023 gällande 

transpersoner, lärdom ”alla finns i rummet”.  
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Utställningen ”Rätten att vara jag” kommer att visas i varje polisregion under ett halvår. 

Utställningen kommer till Stockholm i mars 2024, kvarteret Kronoberg på Kungsholmen. 

  

Om frågor inte hanteras eller diskuteras på den högsta chefsnivån speglas det av till övriga chefer och 

medarbetare. För chefer finns utbildningar som chef i vardagen, där en modul gällande likabehandling 

finns sedan år 2021.  

Ytterligare en utbildning är ledarträning, började ”spridas” till fler under år 2022, som bl.a. innehåller 

uppdragskompassen och ”likabehandlings strategin”. Förhoppningen är att utbildningarna på längd och 

sikt bidrar till kunskap och insikt gällande hur chefer ska agera och hantera likabehandlingsfrågorna.  
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REDOVISNING AV MÅLET OPINION 2022/2023 
HUVUDANSVAR: TINA GUSTAFSSON        DELANSVAR: KJELL AHLIN, STYRELSEN 

 

Verksamhetsåren 2022/2023 var både händelserika och utmanande. 
 
Polisbristen i Stockholm är fortsatt aktuell och poliser från hela Sverige stöttar fortfarande 
polisregion Stockholms uppdrag (NFO). Vilket Blåljus fortsatt belyst och ”vässat” t ex gällande 
de möjliga bakomliggande faktorerna och särskilda stockholmska utmaningar som orsakar 
tröghet i varför Stockholm inte klarar av att öka antalet poliser – som andra regionen gör. 
Blåljus har belyst olika möjliga/faktiska  orsaker till polisregionens bristande polistillväxt ex: 
högre levnadskostnader, boendekostnader (räntekostnader) m.m. … till att belysa den 
regionala konkurrensen som råder – för många, både myndigheter som privata arbetsgivare, 
eftertraktar polisiär kompetens/erfarenhet och erbjuder ofta 4 000kr - 6 000kr högre lön/mån. 
 
Vi ser tecken på en ökad förståelse för de specifika utmaningar gällande rådande polisbrist 
som polisregionen står inför som nu också drivs av allt fler – både arbetsgivaren regionalt som 
nationellt. Förhoppningsvis leder det till långsiktiga lösningar som gör att fler väljer att bli 
polis i Stockholm och stannar som polis i Stockholm. Ser med förhoppning fram emot det 
fortsatta arbetet år 2024. 
 
Ingen av oss kan glömma den presskonferens som hölls den 22 februari 2023 där vår medlem 
och kollega - Mats Löfving dåvarande regionpolischef i Stockholm, ifrågasattes och bara några 
timmar senare påträffades död i sitt hem. Skyddsorganisationen riktade skarp kritik gällande 
Polismyndighetens kris- och riskhantering inför denna presskonferens (anmälan till 
Arbetsmiljöverket). Händelsen satte stor press på hela polisen och fackliga och inblandade 
skyddsombud.  
Utredning pågår. 
 

➢ MÅL: ATT BEHÅLLA, OCH HELST FÖRBÄTTRA, DEN HÖGA TILLGÄNGLIGHETEN FÖR MEDIA 
OCH PÅ DET SÄTTET VARA MED OCH PÅVERKA OPINIONEN OCH BESLUTSFATTARE I 
SAKFRÅGOR 
Styrelsens tillgänglighet för media har varit hög.  
Styrelsen har fört samtal med riksdagsledamöter. 

 
➢ MÅL: ATT TILLSAMMANS MED POLISFÖRBUNDET, ANDRA FÖRBUNDSREGIONER ELLER 

ANDRA FACKLIGA ORGANISATIONER DRIVA OCH DELTA I OLIKA AKTIVITETER  
Har aktivt deltagit i nationellt opinions-nätverk. Har aktivt spridit de resultat som PF 
undersökningar liksom enkätsvar gällande ex polisers villkor. Har aktivt deltagit i 
Polisförbundets nationella kampanjer. 
 

➢ MÅL: ATT GÖRA OSS HÖRDA I DEBATTEN, BELYSA POLISENS VARDAG OCH YRKETS 
UTSATTHET. FORTSATT DELTAGANDE I POLISFÖRBUNDETS KAMPANJER 
Artiklar på Blaljus.nu har som främsta uppdrag att följa, bevaka och belysa Stockholmspolisers 
utmaningar, villkor och behov ex arbetsvillkor, arbetsmiljö, lön, tillväxt, trygghetsfrågor, 
”träsket” av oändliga beredskapslistor… och förbundsregionens arbete på alla nivåer i dessa 
frågor. 
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REDOVISNING AV TIDIGARE STÄMMORS BIFALLNA MOTIONER:  
 

Här följer kortfattat vad styrelsen har gjort åt 2022 års bifallna motioner, samt bifallna 

motioner från tidigare stämmor som vi jobbat vidare med.  

Enligt Polisförbundets stadgar, 6.81 finns det tre svarsalternativ vid redovisning av 

tidigare bifallna motioner.  

 

MOTIONEN UPPFYLLD OCH AVFÖRS  

När motionen kan anses helt eller delvis uppfylld. 

 

MOTIONEN SLUTBEHANDLAD OCH AVFÖRS  

När motionen drivits i de forum som finns och man kan konstatera att motionen inte 

kan/kommer att uppfyllas. När det finns senare bifallna motioner på samma tema.  

 

MOTIONEN OAVSLUTAD BIFALLEN OCH KVARSTÅR  

När motionen fortfarande arbetas med och det bedöms finnas möjlighet att den 

uppfylls. 

 

A – LÖN 
 

MOTION A2 (2020) avseende att Polisförbundet i Stockholms län driver frågan för 
oss   aspirantansvariga i region Stockholm att funktionen som aspirantansvarig 
skall lönesättas. 

Aspirantansvariga i region Stockholm. 

Vad har hänt i motionen? 

Stämman 2020 biföll motionen varför förbundsregionstyrelsen har drivit frågan gentemot 

Polisregion Stockholm i olika förhandlingsforum. Enligt Polisregionen är Polismyndighetens 

målsättning istället att minska antalet lönesatta funktioner som inte är chefs- eller 

arbetsledarfunktioner. Därav har man inte heller höjt lönen på de tidigare målbildslönerna 

på t.ex. jouren och grova brott. Då vi inte ser någon möjlighet att uppfylla motionen anser vi 

att motionen ska anses som slutbehandlad och avförs.   

 

 

 

MOTION A3 (2020) avseende att Polisförbundet i region Stockholm inför en högre 
grundlön i funktionen efter genomförd hundförarutbildning.         

Stina Nilsson Förbundsområde Kamraterna 

Vad har hänt i motionen? 

Stämman 2020 biföll motionen varför förbundsregionstyrelsen har drivit frågan gentemot 

Polisregion Stockholm i olika förhandlingsforum. Enligt Polisregionen är Polismyndighetens 

målsättning istället att minska antalet lönesatta funktioner som inte är chefs- eller 

arbetsledarfunktioner. Därav har man inte heller höjt lönen på de tidigare målbildslönerna 

på t.ex. jouren och grova brott. Då vi inte ser någon möjlighet att uppfylla motionen anser vi 

att motionen ska anses som slutbehandlad och avförs.   
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B – ANSTÄLLNINGSVILLKOR 
 

MOTION B2 (2022) avseende att Polisförbundet i region Stockholm skall verka för 
en förändring av ASA/POLIS så att den som är fyllda 50 år själv kan välja ifall denne 
vill göra hel natt.  

Mats Johansson, Vice ordförande Förbundsområde Kamraterna 

Vad har hänt i motionen? 

Kongressen 2022 besvarade motionen varför förbundsregionstyrelsen anser att motionen 

ska anses som slutbehandlad och avförs.   

 

   

MOTION B3 (2022) avseende att Polisförbundet i region Stockholm ska verka för att 
de som har funktion/arbetar som Hundförare i polismyndigheten ska erbjudas en 
förmånsbil.  
 
Patrik Stridsman, Förbundsområde Birger Jarl  

Vad har hänt i motionen? 

Kongressen 2022 besvarade motionen varför förbundsregionstyrelsen anser att motionen 

ska anses som slutbehandlad och avförs.   
 

 

MOTION B5 (2022) avseende att Polismyndigheten ska köpa in kläder för de som 
har en funktion som spanare.  
 
Patrik Stridsman FO Birger Jarl 
 

Vad har hänt i motionen? 

Kongressen 2022 biföll motionen varför förbundsregionstyrelsen anser att motionen ska 

anses som uppfylld och avförs  

 

 

C – FÖRBUNDSINTERN VERKSAMHET 
. 

MOTION C1 (2022) avseende att Polisförbundet senast den 15:e mars det år som en 
kongress ska äga rum redovisar hur arbetet med de bifallna motionerna fortlöpt 
från den senaste kongressen.  
 
Patrik Stridsman FO Birger Jarl 
 

Vad har hänt i motionen? 

Kongressen 2022 besvarade motionen varför förbundsregionstyrelsen anser att motionen 

ska anses som slutbehandlad och avförs.   

 

 

MOTION C2 (2022) att FS utser en ansvarig ledamot i FS för varje motion som blivit 
bifallen på kongressen samt att FS skyndsamt ska meddela vilka ledamöter som är 
ansvariga för respektive bifallen motion.  
 
Patrik Stridsman FO Birger Jarl 
 

Vad har hänt i motionen? 

Kongressen 2022 besvarade motionen varför förbundsregionstyrelsen anser att motionen 

ska anses som slutbehandlad och avförs.   
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   D – ARBETSMILJÖ  
 

MOTION D3 (2020) avseende att rehabiliteringsgrupper dit huvudskyddsombudet bjuds in startas 
upp på olika nivåer i region Stockholm Robert Brindeby i förbundsområde Stockholm Syd 
 

Vad har hänt i motionen?          

Återinförande av rehabiliteringsgrupper har lyfts in i beredningsforumet för regionala 

skyddskommittén och har även varit uppe på regionala skyddskommittén. Responsen ifrån 

arbetsgivaren har inte varit positiv och HR gömmer sig bakom sekretessen för den enskilde 

trots att vi påtalar att vi inte ska prata individers sjukdomar utan mer säkerställa att 

processen går rätt till. Det skulle startas upp en separat grupp som skulle titta på strukturen 

men när AG bytte ut folk i beredningsforumet så var inte de nya villiga att ta i frågan utan 

hänvisade till sekretessen. I nuläget finns inget mer att göra så motionen anses 

slutbehandlad och ska avföras.   

 

E – TRYGGHET 
Inga bifallna motioner att redovisa. 

 

F – YRKESFRÅGOR 
 

MOTION F2 (2022) avseende att styrelsen i Polisförbundet i region Stockholm ska 
verka för att det införs en digitalanslagstavla för tillsättningsärenden.  
 
Mats Johansson, Vice ordförande Förbundsområde Kamraterna 
 

Vad har hänt i motionen?   

Då vi hade en senarelagd stämma 2022 med anledning av Covid-19 blev inte motionen 

inskickad till Kongressen 2022. Regionstyrelsen avser att skicka in den till kommande 

Kongress 2024. Med anledning av det anser styrelsen att motionen 

ska anses oavslutad bifallen och kvarstå. 

 
 
MOTION F3 (2022) avseende att Polisförbundet omförhandlar Bemannings-  
avtalet med syfte att ge de fackliga organisationerna en möjlighet att vara  
med vid intervjuer vid rekryteringar och lämna synpunkter om vem som bör  
få den utlysta funktionen vid arbetsledningsbeslut innan arbetsgivaren  
bestämmer sig.  
 
Patrik Stridsman FO Birger Jarl 

 

Vad har hänt i motionen? 

Kongressen 2022 biföll motionen varför förbundsregionstyrelsen anser att motionen ska 

anses som uppfylld och avförs  

 

 

G – MÅNGFALD OCH LIKABEHANDLING   
Inga bifallna motioner att redovisa. 

 

 

H – OPINION, MEDIA 
Inga bifallna motioner att redovisa. 
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REVISORERNAS FÖRSLAG OM ARVODEN OCH ERSÄTTNINGAR 2024 FÖR 
REGION STOCKHOLM  
 
Revisorerna har för avsikt att lämna arvodena oförändrade under denna mandatperiod, 
men föreslår att dessa bör ses över till stämman 2026. 
 
 
REVISORERNA FÖRESLÅR STÄMMAN BESLUTA  
 
Att fasta arvoden och ersättningar ska vara:  
 
Styrelsearvode  
• 4 000 kr/mån i grundarvode till ordförande  
• 3 000 kr/mån i grundarvode till båda vice ordförandena  
• 2 500 kr/mån i grundarvode till övriga styrelseledamöter  
 
• 500 kr/mån i tilläggsarvode efter 2 år samt 4 år dock högst 1 000 kr/mån 
(individbaserat) 
 
Om någon i styrelsen har annat arvoderat uppdrag inom Region Stockholm gäller 
endast ovanstående (ej dubbla arvoden).  
 
Övriga ersättningar och tillämpningsregler:  
• För förrättning som föregåtts av Förbundsregionstyrelsens beslut, ersätts 
förtroendeman inom regionen eller förbundsområdena för inställelse på tjänstefri dag 
med 200 kr per påbörjad timme.  
Ersättningen är lägst 200 kr och högst 1 000 kr.  
Internat räknas som sju timmar/dag  
 
• Kursarvode utbetalas för kursledare med 320 kr / dag även för förberedelse / 
efterarbete högst 4 dagar efter beslut av Förbundsregionsstyrelsen  
 
• Andra ersättningar lämnas efter beslut av styrelsen, med beaktande av reglerna i 
arbetstidsavtalet (ASA/Polis) och Förtroendemannalagen  
 
• Tjänsteresetillägg tillämpas ej av Region Stockholm 
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STYRELSENS FÖRSLAG NR 1 

REVISORSARVODE 
 
Förbundsregionstyrelsen föreslår stämman besluta att ett arvode ska utgå till våra 
två (2) förtroendevalda revisorer. Beräkningsgrund är enligt nedan. 

 
STYRELSEN FÖRESLÅR STÄMMAN BESLUTA: 
 
Att ge revisorerna 
 

• Ett grundarvode om 1 750 kr/mån och person 
 

Ett tilläggsarvode om 250 kr/mån efter 2 år, samt ytterligare ett tilläggsarvode om 250 
kr/mån efter 4 år (individbaserat) 
 
PRESENTERAT VID FÖRBUNDSREGIONSRÅD DEN 20 FEBRUARI 2024 
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PRESENTERAT VID FÖRBUNDSREGIONSRÅD DEN 20 FEBRUARI 2024 
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STYRELSENS FÖRSLAG NR 3  
 

FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS FÖRSLAG TILL VERKSAMHETENS 

MÅL OCH INRIKTNING 2024/2025 SAMT BUDGET 2024. 
 

Förbundsregionstyrelsen arbetar med en mängd sakfrågor. För att konkretisera vad vi 

särskilt ska fokusera på under det kommande verksamhetsåret arbetar styrelsen fram ett 

förslag till verksamhetsplan. 

 

Som grund till styrelsens verksamhetsplan finns bland annat bifallna motioner från 

stämman eller tidigare bifallna motioner samt den inriktning som respektive nätverk har i 

olika sakfrågor. Styrelsen brukar arbeta fram verksamhetsplanen på det styrelseinternat 

som planeras in efter stämman.  

 

För att verksamhetsplanen ska harmonisera med vad medlemmarna vill är det av stor 

vikt att motionerna som bifalls på stämman även får genomslag på kommande 

verksamhetsplan. Detta i sig innebär att verksamhetsplanen inte kan fastställas av 

stämman. Vårt förslag bygger på att det första förbundsregionrådet för verksamhetsåret 

ger styrelsen sitt utlåtande om verksamhetsplanen. 

 

De år då vi inte har ordinarie stämma tar förbundsregionstyrelsen fram en budget som 

förbundsregionrådet, under mars månad, informeras om och där de kan lämna 

synpunkter till styrelsen. Efter rådet fastställer styrelsen budgeten.  

 

 

 

STYRELSEN FÖRESLÅR STÄMMAN BESLUTA:  

 

Att fastställa verksamhetsplanen/budget efter förbundregionrådets hörande. 
 

 

 

 
PRESENTERAT VID FÖRBUNDSREGIONSRÅD DEN 20 FEBRUARI 2024 
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BEHANDLING AV MOTIONER  

 
Alla motioner kategoriseras enligt den ämnesordning som gäller för hur motioner 

kategoriseras vid Polisförbundets kongress. Detta för att lättare kunna följa vad som 

händer med en motion som vunnit gehör på regionstämman som förs vidare till 

Polisförbundets kongress. Motionerna redovisas i det skick de lämnats in. Viss redigering 

avser rubricering, radavstånd, stavfel och liknande. 

 

 

 

 

A – Lön  

B – Allmänna anställningsvillkor       

C – Förbundsinternt 

D – Arbetsmiljö 

E – Trygghetsfrågor 

F – Yrkesfrågor        

G – Likabehandling och mångfald 

H – Opinion, media mm 
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REGIONSTYRELSENS YTTRANDE ÖVER INKOMNA MOTIONER 

 
Medlemmarna och våra fackliga underenheter (förbundsområden eller enheter) har 

motionsrätt. Underenheterna kan yttra sig över en ingiven motion. I de fall det gjorts, framgår 

det under motionens att-sats.  

 

Regionstyrelsen ska yttra sig över en ingiven motion och vi har i yttrandena använt fyra olika 

huvudinriktningar för att underlätta behandlingen. Yttrandet redovisas direkt efter motionen 

på samma uppslag.  

 

I de motioner där viljan är formulerad i flera att-satser, har styrelsen i något fall även olika 

yttranden. De olika yttrandena är: 

 

• REGIONSTYRELSEN FÖRESLÅR STÄMMAN ATT BIFALLA MOTIONEN 

 

Yttrandet innebär att styrelsens uppfattning helt överensstämmer i såväl motivskrivning som 

att-sats/satserna. Styrelsen har i de flesta fall även valt att i yttrandet betona väsentliga delar 

i det ämnesområde motionen berör. 

 

• REGIONSTYRELSEN FÖRESLÅR STÄMMAN ATT BIFALLA MOTIONENS ATT-SATS 

ELLER ATT-SATSER 

 

Yttrandet innebär att styrelsens uppfattning överensstämmer med själva att-satsen eller att-

satserna, men att det i motionens motivskrivning finns avsnitt som inte korresponderar. 

Denna skillnad redovisas i yttrandet. 

 

• REGIONSTYRELSEN FÖRESLÅR STÄMMAN ATT ANSE MOTIONEN BESVARAD 

 

Yttrande innebär att styrelsen har uppfattningen att frågan inte kan lösas på det sätt som 

motionären vill, men att motionens inriktning i stort överensstämmer med styrelsens 

uppfattning. Ofta är det så att styrelsen agerat i frågan, men med en annan utgångspunkt än 

den i motionen avsedda. Styrelsens uppfattning redovisas i dessa fall i yttrandet. Ett sådant 

exempel kan vara en tidigare bifallen motion som styrelsen fortfarande arbetar med, eller att 

frågan redan hanteras av Polisförbundet gentemot Rikspolisstyrelsen. 

 

• REGIONSTYRELSEN FÖRESLÅR STÄMMAN ATT AVSLÅ MOTIONEN 

 

Yttrande innebär att styrelsen inte alls delar motionärens vilja. 
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A1 - MOTION OM SPECIALISTLÖN 
 
Samtliga som tillhör de regionala enheterna är specialiserade inom sitt område. De vilar i de 
allra flesta fall på en grund som lagts inom ingripandeverksamheten varvid de senare har gått 
vidare och med specialistutbildning samt den erfarenhet de införskaffar sig bygger upp en unik 
kunskap inom sitt område, exempelvis som sjöpoliser, ryttare, tekniker, spanare med mera. Man 
skulle kunna tro att de därmed har en positiv särställning inom lönesättningen just för att de är 
specialister och svåra att ersätta. Det går inte bara att lyfta in någon på dessa funktioner utan 
det krävs en särskild utbildningsinsats och en egen erfarenhetsbank för att självständigt kunna 
fungera i specialist rollen. 
 
Deras lönemässiga särställning är tyvärr negativ. De har i de flesta fallen inte fått ta del av 
arbetsgivarens ensidiga lönesatsningar de senaste åren och fler och fler av våra specialister 
frågar sig om det verkligen är lönt att fortsätta där de är. Som exempel kan ges att i en region 
slutade tre av åtta dykare. Samtliga tre har sökt sig till andra funktioner av lönemässiga skäl. 
Det är inte bara ett slöseri ur mänsklig synvinkel utan även ekonomiskt och såklart 
verksamhetsmässigt. Arbetsgivaren kan inte/får inte utnyttja de olika individernas särskilda 
intresse för sin inriktning, exempelvis ryttare och hundförare men även övriga, där många 
känner ett extra stort intresse just för sitt område och det är skälet till att de har sökt sig dit och 
därmed uppnått ett yrkesmässigt drömmål.  
 
För att säkerställa att vi får behålla våra specialister och också för att visa en uppskattning över 
att de har valt att vidareutbilda och vidareutveckla sig så behövs det en särskild 
lönesättning/lönetillägg. Därmed så föreslår jag stämman/kongressen besluta att ge styrelsen i 
uppdrag  
 
 
att förbundet ska verka för en regional satsning på de regionala enheterna i de fall det 
krävs en vidareutbildning för att kunna fullgöra arbetet i funktionen. Satsningen ska ske i 
form av särskild lönesättning/lönetillägg.   
 
Motionär:  
Mats Johansson Vice ordförande Förbundsområde Kamraterna 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION A1: 
Styrelsen tackar för motionen. Motionären beskriver i sin motion att poliser på enheterna i de 
flesta fallen inte fått tagit del av arbetsgivarens ensidiga lönesatsningar de senaste åren. 
Förbundsregionstyrelsen delar inte den uppfattningen. Vid senaste lönerevisionen fick t.ex. 
regionstyrelsen i polisregion Stockholm igenom att polislönesatsningens (PLS) lönemedel skulle 
fördelas på sådant sätt att samtliga poliser under perioden 2020-2023 skulle få som lägst 
2300kr i PLS.  
Det finns fler funktioner än på enheterna som också kräver vidareutbildning för att kunna 
fullgöra sitt arbete i funktionen. Polisregionens inriktning är att fasa ut de funktioner som i dag är 
särskilt lönesatta dvs målbildslönerna för bedrägeri, krimjouren och grova brott m.fl.  
På nationell nivå arbetar Polismyndigheten och Polisförbundet med att ta fram en förenklad 
version av KUV som ska träda ikraft 2025. Hur den är utformad är i dagsläget oklart men tanken 
har varit att premiera erfarenhet i form av ett lönepåslag. Denna löneökning är inte kopplad till 
den vanliga lönerevisionen eller vissa specifika funktioner utan den utgår framförallt från 
erfarenhet. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BESVARA motion A1   
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A2 - MOTION OM LÖN FÖR LOKAL AVHOPPARSAMORDNARE 
 
Beskrivning 
Sedan 2020 är det bestämt att varje lokalpolisområde skall ha en lokal avhopparsamordnare. 
Detta går i linje med att polismyndigheten, enligt regeringens direktiv, ska satsa på 
avhopparverksamheten.  
 
Det komplexa och varierande uppdraget ställer stora krav på såväl integritet som 
säkerhetsmedvetenhet. Då funktionen i dagsläget inte är lönesatt bibehåller arbetstagaren 
tidigare lön då hen går in i detta uppdrag. Detta trots att tjänsten medför ett mycket stort ansvar 
och till största delen består av självständigt arbete. En stor del av detta arbete utgörs av att 
samverka med externa aktörer, utveckla den egna verksamheten samt höja lokalpolisområdets 
kompetens inom området.  
 
Det är av stort intresse för lokalpolisområdet att den lokala avhopparsamordnaren kvarstannar 
på sin funktion över tid då arbetet till stor del består av relationsbyggande - både med klienter 
och externa aktörer - och bedrivs under långa perioder. Det finns ingen naturlig 
karriärsutveckling för en lokal avhopparsamordnare, vilket gör att denne riskerar att stå tillbaka 
vad gäller såväl kompetensutveckling som lön.  
 
Funktionen som lokal avhopparsamordnare uppfyller samtliga kriterier för en 
polisinspektörstjänst såsom de beskrivs enligt polismyndighetens riktlinjer. Därför önskar 
motionären att:  
 
Att Polisförbundet verkar för att lokal avhopparsamordnare ska bli en lönesatt 

inspektörsanställning. 
 
Motionären yrkar på att årsmötet/stämman/kongressen bifaller ovan motion 
 
Motionär:  
Lisa Gammelin, Region Stockholm 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION A2: 
Styrelsen tackar för motionen och delar motionärens syn på att fler poliser borde kunna få en 
inspektörsanställning. I detta fall vill motionären att Polisförbundet verkar för att lokal 
avhopparsamordnare ska bli en lönesatt inspektörsanställning. På tidigare stämmor 
har vi behandlat liknande motioner men då gällde det att FU-ledare på PKC som fullgör natt 
skulle erhålla titulaturen nationell FU-ledare och att även den funktionen skulle vara särskilt 
lönesatt. Även våra regionala aspiranthandläggare har motionerat i samma sak. 
 
Förbundsregionsstyrelsen kan konstatera att det har gått väldigt lätt att införa handläggar- 
funktioner för våra civila arbetskamrater. Den funktionen likställs som bekant med vår 
inspektörsanställning vilket skapar orättvisor för oss poliser vid rekryteringar. När det gäller 
inspektörsanställning är det förbundsregionens uppfattning att de allra flesta poliser ska kunna 
nå en sådan anställning och inte bara genom att inneha några få utvalda inspektörsfunktioner.  
 
Med tanke på att flera befattningar kan uppfylla kraven för en särskild lönesättning och titulatur 
anser styrelsen att en övergripande översyn över lönesättning och karriärsutveckling är mer 
ändamålsenlig än att isolerat sett fokusera på en specifik funktion.  
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman 
 
Att                     BESVARA motion A2 
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A3 - MOTION OM RÄTTVIS LÖNESÄTTNING 
 
Den senaste tiden har varit väldigt ansträngande för Polismyndigheten. I Stockholm har 
ärenden som är av grövre karaktär blivit allt mer vanligt. Personal både i yttre och inre tjänst 
märker av den nya belastningen som våldsvågen har kommit med. Polismyndigheten är i behov 
av personal och framförallt att rutinerad personal stannar kvar. Polismyndigheten har idag 
mycket kampanjer för att locka till sig nya medarbetare och Polisförbundet har varit med och 
bidragit för att höja ingångslönerna för poliser på ett mycket framgångsrikt sätt. Detta i syfte att 
nya medarbetare skall söka sig till Polismyndigheten och tycka att det är en attraktiv 
arbetsgivare.  
Problemet som föreligger är att kollegor som redan är anställda lämnar och det som jag tror är 
en stor bidragande faktor till att de väljer att lämna är just lönen. Idag ligger väldigt stort fokus 
på att nya medarbetare skall få högre lön men personal som redan är anställda hamnar lite i 
skymundan.  
Exempel: 
”En medarbetare som jobbar i yttre tjänst och är aspirantintruktör. Denna medarbetaren har 
ingångslön på 29000kr och ca 2-3 år i tjänst. När aspiranten är klar och godkänd med sin 
polisutbildning och får anställning så omfattas denna av den nya ingångslönen 2024 och går 
således in på 31000kr.  
Även om medarbetaren som var aspirantinstruktör också skulle höjas till 31000kr (vilket inte är 
säkert) så ligger denna på samma lön som en helt nyexaminerad kollega och medarbetaren 
som jobbat i 2-3 år värderas lönemässigt lika mycket som en helt ny kollega trots att 
kompetensbilden skiljer sig åt.” 
Hade det funnits en lönetrappa med ett lägsta belopp på varje nivå hade medarbetaren som 
jobbat längre fått en högre lön än den nya medarbetaren och känt att sin kompetens värderas. 
 
Med anledning av ovan motivering vill jag därför att: 

• Polisförbundet skall jobba för att Polismyndigheten skall införa en tydlig lönetrappa med 

ett krav på en lägsta nivå på lön kopplat till tjänsteår, kompetensbild samt tjänst. Denna 

skall vara rörlig i takt med att ingångslönen för nya medarbetare ökar. 

 
Motionär:  
Polisassistent Jonas Rengius 
Styrelseledamot Lokalförbundsområde Järfälla Stockholm 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION A3: 
Styrelsen tackar för motionen och delar motionärens uppfattning att det är av avgörande 
betydelse att vi attraherar och behåller erfaren personal för att möta de utmaningar och den 
ökade belastning som vår verksamhet står inför, särskilt med tanke på den pågående 
situationen med grövre ärenden i Stockholm. 
 
Styrelsen har också aktivt drivit frågan om en rättvis lönesättning och karriärsutveckling för 
befintlig personal och inte bara fokus på nya medarbetare. Vi har arbetat för att skapa en kultur 
där kompetens och erfarenhet värderas högt och där lönen är en reflektion av detta.  
 
Motionären gör vissa antaganden i den kommande lönerevisionen vilket är svårt för oss att 
kommentera. Även om alla former av lönetrappa är som ett rött skynke för Polismyndigheten 
ser vi ändå en viss öppning där man kopplar erfarenhet till löneökning. Den nya versionen av 
PUTS (KUV) som ska börja gälla från och med 2025 bygger mycket på dessa principer.  
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman  
 
Att                     BESVARA motion A3  
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A4 - MOTION OM RÄTTVIS LÖNESÄTTNING 

Lönen är inte det enskilt enda skälet varför vi går till arbetet. Däremot är det en viktig del av ett 
arbete att få lön. För att vara nöjd med sin lön skall man antingen få en lön som är så bra att 
man inte tycker att man förtjänar mer. Man kan också vara nöjd för att man känner att ens lön är 
rättvis utifrån vad andra tjänar runt omkring sig. Vi kommer kanske aldrig vara nöjda med vår 
lön utifrån kopplingen till utfört arbete eftersom vi gör ett långt bättre arbete än vad vi får betalt 
för. Men en rättvis lön tycker jag att vi kan kräva i så lång utsträckning som möjligt. Vi har sett 
lönesatsningar för att få upp grundlönerna och polislönesatsningar som gått till vissa 
yrkesgrupper eller polisområden. Vi har poliser som har jobbat i trettio år och mer som jobbar 
väldigt hårt och ligger högt i alla lönekriterier som ligger några tusenlappar över ingångslönen 
för poliser i Stockholm bara för att de valt att utreda och är placerad regionalt och inte på ett 
LPO i ett utsatt område. Har polismyndigheten sagt att det är individuell lönesättning tycker jag 
att de får stå för det också. Löneutrymmet som tilldelas är en procentsats av den totala 
lönesumman. Däremot har det vid flera tillfällen varit en fast summa som tilldelas medarbetarna 
i de olika skicklighetsgrupperna. Det leder till att de som har högre lön får en lägre procentuell 
löneökning, vilket borde betyda på att de skulle vara sämre. När man känner att man är sämre 
en någon annan utan att förstå varför gör man ett inte lika bra jobb. I den privata sektorn finns 
juniora och seniora medarbetare och det är väldiga löneskillnader mellan de två. Dit kanske vi 
inte vill, men ett långt yrkesliv måste ge någon löneskillnad under förutsättning att du gör ett bra 
jobb.  
Därför föreslår jag: 
Att Stämman beslutar att styrelsen skall verka för att alla poliser får en lön som är så hög att de 
är nöjda med den. 
Att Stämman beslutar att styrelsen skall verka för en rättvisare fördelning av lönerna så att stor 
erfarenhet, stort driv i sitt arbete och andra lönekriterier skall gälla över alla 
polisområden/enheter och alla polisiära tjänster. 
 
Motionär:  
Daniel Spolén 
Sektionsombud på Människohandelssektionen 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION A4: 
Styrelsen tackar för motionen och delar motionärens uppfattning på vikten av en rättvis 
fördelning av löner inom Polismyndigheten. Vi är överens om att en rättvis lönesättning är av 
stor betydelse för att skapa motivation och trivsel på arbetsplatsen. Vi vill även betona att 
styrelsen redan arbetar utifrån ambitionen att alla poliser ska få en lön som är rättvis och 
tillfredsställande.  
Problemet med individuell och differentierad lönesättning är att systemet bygger på en subjektiv 
bedömning av lönesättande chef. På samma sätt är det såklart en subjektiv uppfattning om man 
är nöjd med sin lön eller inte. 
Utifrån hur lönebilden ser ut i Polisregion Stockholm har vi fackligt kommit överens om en 
modell som kommer att dra ut lönebilden något i denna revision. Vår målsättning är alltid att alla 
poliser får en lön som är så hög att de är nöjda med den. På samma sätt försöker vi alltid finna 
så rättvisa fördelningsprinciper som möjligt i ett system som bygger på en subjektiv bedömning.  
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman 
 
Att  BESVARA motion A4   
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B1 - MOTION OM HÖJT BEREDSKAPSTILLÄGG 
Lönen är inte det enskilt enda skälet varför vi går till arbetet. Däremot är det en viktig del av ett 

arbete att få lön. Ibland tvingas vi även vara i beredskap för att kunna kallas in för att jobba 

ännu mer. Vid en stor del av de beredskaper vi är satta i är chansen/risken att vi blir inringda för 

att jobba väldigt hög. Detta inskränker vår ”fritid” under beredskapen. Varje sak vi tänker göra 

under vår ”fritid” under beredskap måste vi ha i åtanke om det går att genomföra eftersom vi 

kan bli inringda. I det samhälle vi lever i idag ser vi en utveckling som går mot att det sker flera 

grova våldsbrott som måste hanteras av beredskapsfunktionerna. Detta gör att det inte bara är 

möjligt att avbrytas i vår ”fritid” och bli inringda utan till och med högst troligt att vi blir det. 

Denna inskränkning i vår icke arbetstid måste ersättas med en skälig ersättning utifrån 

inskränkningen. Dagens ersättning är ett hån för dålig sömn, låst i hemmet, inskränkt socialt liv 

och omöjlighet till vettig planering av familjelivet. Den täcker knappast den blomma och 

chokladask man vill köpa till sin respektive för det större familjeansvaret den tar under tiden.  

Därför föreslår jag: 

Att Stämman beslutar att styrelsen skall verka för att beredskapstillägget skall höjas rejält. 

Att Stämman beslutar att styrelsen skall verka för att beredskapstillägget höjs till A = 90:00 

kronor, B = 60:00 kronor och C = 30:00 kronor. 

 

Motionär:  

Daniel Spolén 

Sektionsombud på Människohandelssektionen 

 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B1: 
Förbundsregionsstyrelsen uppfattar motionen som att förbundsregionsstyrelsen ska driva 
frågan att beredskapstillägget ska höjas rejält samt att förbundsregionsstyrelsen ska verka för 
att beredskapstillägget höjs till A= 90:00 kronor, B= 60:00 kronor och C= 30:00 kronor. 
 
Verksamheten ska så långt som möjligt bedrivas genom förläggning av ordinarie arbetstid. Vi 
kan tyvärr konstatera att förläggning på beredskap har ökat markant under ett antal år. I 
dagsläget är beredskapstillägget alldeles för lågt och det krävs att det höjs rejält. En sådan 
höjning skulle också medföra att även arbetsgivaren skulle få ett ekonomiskt incitament att väga 
in då de förlägger sin personal i beredskap. Detta tenderar i dagsläget att ske mer 
slentrianmässigt och arbetsgivaren väger inte in de arbetsmiljökonsekvenser som det innebär 
att stå till arbetsgivarens förfogande upp till 7 dagar under fyra veckor.  
 
Vi har tidigare bifallna motioner vid Polisförbundets kongress som berör höjning av 
beredskapstillägget. Dessutom finns en överenskommelse mellan Polismyndigheten och 
Polisförbundet att se över beredskapstillägget och andra tillägg under 2024. Vi vill dessutom att 
en genomlysning av ASA/Polis § 17, beredskap, genomförs och att en förändring sker för att 
omhänderta vilotiderna, så att dessa harmonisera med arbetstidsdirektivet med 11 timmars vila 
inom varje 24 timmars period. Förbundsregionsstyrelsen kommer att motionera i frågan om en 
kraftig höjning av beredskapstillägget samt en översyn och förändring av ASA/Polis § 17 till 
Kongressen 2024. 
Vad det gäller att exakt nå de ersättningsnivåer som motionärens andra att sats beskriver vill vi 

inte binda oss vid. Det är betydligt bättre att det finns ett visst förhandlingsutrymme vilket de 

facto kan innebära att vi till och med kommer över dessa nivåer. 

 

Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman 
 
Att  BIFALLA motion B1 första att-sats 

 

Att  BESVARA motion B1 andra att-sats 
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B2 - MOTION OM HÖJT BEREDSKAPSTILLÄGG 
Polismyndigheten har i allt större utsträckning börjat använda sig av beredskap för att täcka 
behovet av tillgängliga resurser under dygnets alla timmar. För den enskilde polisen innebär det 
en kraftig inskränkning på sin fritid då denne omedelbart skall bege sig till arbetsplatsen efter ett 
samtal från arbetsgivaren. Till detta åtagande ges en oacceptabelt låg ersättning. 
Då många tjänster inom polisen nu kräver av medarbetaren att denne skall ingå i 
beredskapslista så bör det minst innebära en skälig ersättning för att kompensera den 
inskränkning det innebär i medarbetarens fritid.  
Mot bakgrund av ovannämnda föreslår jag att Polisförbundet arbetar för 
 
Att: Beredskapstillägget skall höjas till minst samma nivå som för personal som tjänstgör inom 
Försvarsmakten.  

  
Att: Höjningen skall vara indexreglerad. 

 
Motionär:  
Jon Persson 
Kamraterna, hundenheten 
 
 
 
 
 

FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B2: 

Förbundsregionsstyrelsen uppfattar motionen som att förbundsregionsstyrelsen ska driva 

frågan att beredskapstillägget ska höjas till samma nivå som inom Försvarsmakten och att 

nivån därefter ska indexregleras. 

Verksamheten ska så långt som möjligt bedrivas genom förläggning av ordinarie arbetstid. Vi 

kan tyvärr konstatera att förläggning på beredskap har ökat markant under ett antal år. I 

dagsläget är beredskapstillägget alldeles för lågt och det krävs att det höjs rejält. En sådan 

höjning skulle också medföra att även arbetsgivaren skulle få ett ekonomiskt incitament att väga 

in då de förlägger sin personal i beredskap. Detta tenderar i dagsläget att ske mer 

slentrianmässigt och arbetsgivaren väger inte in de arbetsmiljökonsekvenser som det innebär 

att stå till arbetsgivarens förfogande upp till sju dagar under fyra veckor.  

Vi har tidigare bifallna motioner vid Polisförbundets kongress som berör höjning av 

beredskapstillägget. Dessutom finns en överenskommelse mellan Polismyndigheten och 

Polisförbundet att se över beredskapstillägget och andra tillägg under 2024. Vi vill dessutom att 

en genomlysning av ASA/Polis § 17, beredskap, genomförs och att en förändring sker för att 

omhänderta vilotiderna, så att dessa harmonisera med arbetstidsdirektivet med 11 timmars vila 

inom varje 24 timmars period. Förbundsregionsstyrelsen kommer att motionera i frågan om en 

kraftig höjning av beredskapstillägget samt en översyn och förändring av ASA/Polis § 17 till 

Kongressen 2024. 

Vad gäller att indexreglera nivåerna så anser Förbundsstyrelsen istället att det procentuella 

utrymmet som kommer av de rörliga tilläggen i varje RALS ska användas för att höja nivåerna 

istället för att som idag bakas in i löneökningsutrymmet. 

 

Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BESVARA motion B2 i sin helhet 
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B3 - MOTION OM ERSÄTTNING FÖR UTEBLIVEN FRIDAG 
Vi har numera en mängd olika beredskaper i Polismyndigheten och Polisregionerna. 
Alldeles för många enligt mig. 
De poliser som har arbetstidsförläggning enligt VP 5:2 / PP 5:2 och ingår i någon form av 
beredskap som även avser de 18 helgdagarna förlorar en fridag som de redan arbetat in. De får 
visserligen en ersättning för beredskapen men den är väldigt låg 
Jag yrkar att Polisförbundet driver frågan om att de med VP 5:2/PP 5:2 som har beredskap på 
någon av de 18 helgdagarna ska kompenseras med en fridag för varje beredskapsdag de har 
på någon av de 18 helgdagarna. 
 
Motionär:  
Patrik Stridsman FO Birger Jarl 
 
 
 
 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B3: 
Förbundsregionsstyrelsen uppfattar motionen som att Polisförbundet ska driva frågan om att de 
poliser som har arbetstidsförläggning enligt VP/PP 5:2 ska kompenseras med en extra fridag för 
varje beredskapsdag de har på någon av de 18 helgdagarna. 
 
Enligt arbetstidslagens §5 får den ordinarie arbetstid uppgå till högst 40 timmar i veckan. I 
allmän kommentar till §5 ATL går också utläsa att beredskap inte räknas som arbetstid, utan 
anses som vilotid/ledig tid. Att medarbetare enligt ovan arbetstidsförläggningsmodell skulle ha 
arbetat in de röda dagarna anser vi vara felaktigt. Däremot blir de som inte kan åtnjuta 
ledigheten vid helgdagarna med arbetstidsförläggningsmodell VP/PP 5:3 kompenserade med 
ett kortare veckoarbetstidsmått just för att de är tvungna att arbeta ett antal av de 18 
helgdagarna. Denna kompensation är reglerad i ASA/Polis precis som ledigheten vid de 18 
helgdagarna. Arbetstidslagen styr inte detta utan det är reglerat mellan parterna i kollektiv avtal. 
 
Vi förstår motionens andemening och håller definitivt med motionären om att detta skapar ett 
problem. Vi håller dessutom med om att beredskapen som förr användes mycket försiktigt av 
arbetsgivaren nu har ökat lavinartat. Det är en god tanke om att kompensera med en extra 
fridag för de som arbetar enligt VP/PP 5:2, men hur gör vi med en arbetstagare som är förlagd 
på VP/PP 5:3 och arbetar julhelgen och sedan blir förlagd på beredskap under nyårshelgen? Vi 
anser inte det är rätt att exkludera dessa. 
 

Förbundsregionstyrelsen kommer att motionera i frågan om en kraftig höjning av 

beredskapstillägget samt en översyn och förändring av ASA/Polis § 17 till Kongressen 2024. 

Motionen kommer också beröra vilotiderna vid beredskap och att det är dags att följa 

arbetstidsdirektivet. 

 

Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta 
 
Att  BESVARA motion B3 
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B4 - MOTION OM LÄTTNAD I BEREDSKAPSKRAV 
Beredskap i form av KIC beredskap, spanings- och spaningsledarberedskap och ett stort antal 
andra beredskaper kopplade till grova brott som sker mörk tid har funnits under en längre tid. 
Under den senaste tiden har en våldsvåg sköljt över Stockholm. Detta har gjort att 
beredskapsfunktionerna har varit hårt ansatta och det har också krävts dubbla beredskaper 
under vissa perioder. Detta har varit en enskild konflikt som spridits och fått stora konsekvenser. 
Att konflikter kommer och går är vi fullt medvetna om. Däremot finns det inget som tyder på att 
detta kommer minska långsiktigt. Snarare ser vi att det kanske kommer bli en del av vår nya 
vardag. I ASA/POLIS 17§ 2 momentet står det att arbetsgivaren kan kräva att arbetstagaren 
skall ha beredskap högst sju dagar under en tid av fyra veckor. Tidigare har 
beredskapsfunktionerna ringts in en och ibland två gånger på en vecka och i väldigt många fall 
ingen gång. Belastningen att ha beredskap har inte varit så stor. Nu har vi fall där beredskapen 
ringts in sju nätter av sju. Det sliter på kroppen, själen och det dagliga arbetet som blir lidande. 
Kravet på beredskap borde därför sänkas för att våra medlemmar skall orka med ett långt 
yrkesliv.  
 
Därför föreslår jag: 
Att Stämman beslutar att styrelsen skall verka för en förändring av ASA/POLIS så att det 
endast kommer krävas sju dagars beredskap under en längre tidsperiod än fyra veckor. 
 Att Stämman beslutar att styrelsen skall verka för en förändring av ASA/POLIS så att det 
endast kommer krävas sju dagars beredskap under en åttaveckorsperiod. 
 
Motionär:  
Daniel Spolén 
Sektionsombud på Människohandelssektionen 
 
 
 
 
 
 
 

FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B4: 

Förbundsregionsstyrelsen uppfattar motionen som att förbundsregionsstyrelsen ska driva 

frågan att minska arbetsgivarens möjligheter att förlägga medarbetare i beredskap vid 

upprepade tillfällen under längre perioder. 

Förbundsregionstyrelsen delar motionärens uppfattning och anser att verksamheten så långt 

som möjligt ska bedrivas genom förläggning av ordinarie arbetstid. Vi kan tyvärr konstatera att 

förläggning på beredskap har ökat markant under ett antal år. I dagsläget är beredskapstillägget 

alldeles för lågt och det krävs att det höjs rejält. En sådan höjning skulle också medföra att även 

arbetsgivaren skulle få ett ekonomiskt incitament att väga in då de förlägger sin personal i 

beredskap. Detta tenderar i dagsläget att ske mer slentrianmässigt och arbetsgivaren väger inte 

in de arbetsmiljökonsekvenser som det innebär att stå till arbetsgivarens förfogande upp till sju 

dagar under fyra veckor.  

Förbundsregionstyrelsen kommer att skriva en motion till Polisförbundets Kongress 2024 

gällande en total översyn av 17§ i ASA/Polis och vill därför inte låsa fast sig i några specifika 

formuleringar kring användandet av beredskapen. 

 

Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BESVARA motion B4 i sin helhet 
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B5 - MOTION OM SKATTEEFFEKT VID LÖNEVÄXLING 
När du bestämmer dig för att löneväxla till pensionsavsättning så sparar Polismyndigheten in 5-
6 % då det är lägre skatt för pensionspremier än lön.  
Varför ska Polismyndigheten tjäna pengar på att jag som individ löneväxlar, det borde vara 
kostnadsneutralt för Polismyndigheten och då ska de pengarna istället tillfalla individen. 
 
Jag yrkar: 
- Att Polisförbundet driver frågan om att den som växlar lön till pension får cirka 5–6 % extra, 
det vill säga omkring 105–106 kr per löneväxlad hundralapp. Eftersom arbetsgivaren betalar 
lägre skatt för pensionspremier än för lön bör ambitionen vara att det i vart fall blir 
kostnadsneutralt för arbetsgivaren och att mellanskillnaden tillfaller individen. 
Information är hämtad från OFR:s CHECKLISTA – att tänka på vid löneväxling 
 
Motionär:  
Patrik Stridsman FO Birger Jarl 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B5: 
Styrelsen tackar för motionen och delar motionärens uppfattning.  Löneväxling är ett sätt att 
spara till pensionen genom att sätta av en del av din lön innan den betalas ut till dig. Den 
summa du avsätter blir en extra tjänstepension. Poängen är att du kan få ut mer pengar genom 
löneväxlingen. Skatten din arbetsgivare betalar på pensionsavsättningen är nämligen lägre än 
de sociala avgifterna vid löneutbetalningar. Mellanskillnaden är 5,8 procent. Alltså kan 
arbetsgivaren sätta av 5,8 procent mer pengar i pension än du skulle ha fått ut i lön utan att det 
kostar arbetsgivaren något extra. På detta sätt beskriver nättidningen Finansliv fördelarna med 
löneväxling.  
Arbetsgivarverket inom staten vill dock inte bidra till skatteplaneringen och har avslagit alla 
sådana förhandlingar som har initierats av facket. Det känns inte som staten längre är en 
attraktiv och lyhörd arbetsgivare. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BIFALLA motion B5 
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B6 - MOTION OM FLEXTID 
 
Det som reglerats är att medarbetare, vilka kan nyttja flextidsavtalet, får spara 40 timmar och 
om gränsen överstigs så måste det inom två (2) veckor ges möjlighet att ta ut denna. I annat fall 
så ska den överstigande tiden betalas ut med motsvarande 1/165 av individuell lön. Detta sker 
inte per automatik och därför blir enskild låst att kunna arbeta flextid och inte ersättas för detta 
löpande. 
Arbetsgivarens vinning på att medarbetare arbetar med kvalificerade arbetsuppgifter under 
motivering att ”de inte hinner på ordinarie arbetstid” är oacceptabel för den enskildes rätt att 
ersättas för arbetet de fullgör. 
Om arbetstagare, på grund av arbetsbelastning, känner sig tvingad att kvarstanna på 
arbetsplatsen på grund av densamma så ska denne ges ersättning som svarar mot ordinarie 
ersättning för övertid.  
 
Med anledning av vad som nu anförts så yrkar jag därför bifall till följande: 
 

- Att Polisförbundet arbetar för tydliggörande, eller omförhandling, av villkoren i ASA som 
reglerar flextid. 

 
Motionär:  
Carl Andersson HSO Förbundsområde Sthlm Nord 
 
 
 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B6: 
Förbundsregionsstyrelsen uppfattar att motionären vill att Polisförbundet arbetar för ett 
tydliggörande eller omförhandling, av villkoren i ASA som reglerar flextid. 
Flexibel arbetstid är reglerad i § 7 ASA/polis samt i § 9 ASA/Polis. I § 7 punkt 2 (e) som även 
gäller för flextid enligt § 9 ASA/Polis står tydligt hur arbetsgivaren ska hantera överskottstid 
(plustid). I §7 ASA/Polis p 2 (f) regleras underskottstid. 
 
Arbetsgivaren kan aldrig begära att den enskilde ska arbeta flextid utöver normtidsmåttet. Detta 
är alltid övertid och regleras i § 7 p 3 ASA/Polis. 
 
Vi kan hålla med motionären om att kunskapen i ASA/Polis är låg hos arbetsgivaren, i vissa fall 
även hos förtroendevalda. För att lösa detta problem krävs utbildning för både arbetsgivaren 
och förtroendevalda i ASA/Polis. Vi från förbundsregionsstyrelsen försöker alltid vara tillgängliga 
för sådana utbildningar i mån av tid. 
Det är arbetsgivaren och de förtroendevalda som ska se till att kollektivavtalet ASA/Polis följs. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BESVARA motion B6 
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B7 - MOTION OM UPPHÖRDA AVSÄTTNINGAR TILL 
TJÄNSTEPENSION 
Under gällande avtal så upphör arbetsgivaren med inbetalningar till viss pensionsavsättning det 
året en medarbetare uppnått viss ålder, oavsett dennes intention att kvarstanna i arbete eller ej. 
 
Arbetsgivaren gör därigenom vinning i att låta erfarna medarbetare kvarstanna i arbete 
samtidigt som det historiskt sett har avtalats, inom ramen för RALS, att den som är föremål för 
pensionsavgång hanteras med ett belopp som är begränsat. 
Detta medför att den enskilde skulle kunna anses diskriminerad på grund av sin ålder både från 
att uppnå en högre slutlön, vilken har bäring mot pensionen, samt att den enskilde lider 
ekonomisk förlust genom att inte få del av de intjänade pengarna som arbetsgivaren upphör att 
sätta av. 
 
För att det ska vara motiverande för den enskilde och för att arbetsgivaren ska kunna kvarhålla 
incitament att behålla den som är arbetsför, trots uppnådd pensionsålder, så yrkar jag därför 
bifall till följande: 
 

- Att Polisförbundet arbetar för att den som uppnått ålder för att anses vara föremål för 

pensionsavgång, men som väljer att kvarstanna i arbete, ska få utbetalt hela eller delar 

av den uteblivna avsättningen. 

 

Motionär:  
Carl Andersson, HSO Förbundsområde Sthlm Nord 
 

 

 

 

 

 

 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B7: 
Förbundsregionsstyrelsen uppfattar att motionären vill att Polisförbundet ska driva frågan att 
den som uppnått ålder för att gå i pension ska bibehålla insättningen till tjänstepension om 
vederbörande kvarstanna i arbetet, eller ska få utbetalt hela eller del av den uteblivna 
avsättningen. 
Förbundsregionsstyrelsen delar motionärens uppfattning om att pensionsavsättning vad det 
gäller tjänstepensionen ska utbetalas åtminstone till dess man uppnå rikt åldern för pension. 
Denna fråga har drivits av OFR gentemot arbetsgivarverket och ett avtal ska snart skriva under, 
enligt Polisförbundets förhandlingschef Martin Åberg. Det finns en överenskommelse med 
arbetsgivarverket både vad det gäller PA16 och PA16 avd2 samt ålderspension flex som 
kommer åtminstone till stor del omhänderta det motionären önskar. 
Vad det gäller vårt eget unika avtal, KÅPAN extra, så är det bara finansierat fram tilsl den dag 
medarbetaren fyller 65 år. Skulle vi vilja ändra i detta avtal kommer det krävas en finansiering 
på ett eller annat sätt, troligtvis via RALS-medel. I nuläget finner vi att det inte är aktuellt, men i 
framtiden kan frågan definitivt aktualiseras. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BESVARA motion B7 
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B8 - MOTION OM SEMESTER PÅ FAST LISTA 
Ju hårdare fast lista (mer obekväm arbetstid) desto mer kostar semestern för den enskilde 
arbetstagaren. Det innebär att fasta listan inte är kostnadsneutral ens i förhållande till andra 
fasta listor (med mindre andel obekväm arbetstid). Den är inte heller kostnadsneutral utifrån 
tidskompensation eftersom detta inte ingår i fast lista? 
 
Vi yrkar:  
att fast lista enligt 8:2-modellen ska vara kostnadsneutral i samband med semesteruttag oavsett 
förläggning av arbetstid inom ramen för fasta listans olika modeller. 
Att semesterkostnaden för alla listor enligt 8:2 modellen ska vara densamma. Du ska inte 
straffas för att du jobbar i ett PO/LPO som har ett högre krav på tjänstgöring under mörk tid/ 
veckoslut. 
 
Motionär:  
Susanne Liwång, FO Birger Jarl 
 
 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B8: 
Förbundsregionsstyrelsen uppfattar att motionären vill att fast lista enligt 8:2 modellen ska vara 
kostnadsneutral oavsett förläggning av arbetstid och att semesterkostnaden enligt 8:2 modellen 
ska vara den samma oavsett listans konstruktion. 
Detta problem uppmärksammades redan vid piloten för annan alternativ tjänstgöringslista. Där 
vi uppmärksammade parterna om detta. Vi kan inte göra annat än att hålla med motionären. Vi 
vet dock inte hur det ska lösas, men ett sätt kunde vara den andra att-satsen i motionen.  
Oavsett lösning så måste problemet rättas till. Det kan inte vara meningen att den som arbetar 
på mer mörk tid på annan alternativ tjänstgöringslista ska ha ett högre semesteruttag. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BIFALLA motionen B8 första att-sats 
 
Att  BIFALLA motionen B8 andra att-sats 
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B9 - MOTION OM ERSÄTTNING SVAROMÅL 
Vi har idag medlemmar som får svara som gruppchef, Yttre befäl eller andra arbetsledande 
befattningar i allt ifrån ett arbetspass till nästan 3 hela månader. 
Det kan vara några arbetspass i följd utan svaromål och sedan börjar det om igen med 
svaromål. 
Vi har idag ett avtal om att det utfaller ersättning vid 3 månaders oavbrutet svaromål. 
Vi borde kunna införa en ersättning likt instruktörsersättningen för dag för dag svaromål i en 
arbetsledande befattning eller NFO ersättningen för de som ej arbetar efter speciallista. 
Om båda nedan att-satser vinner bifall så får regionstyrelsen själva bedöma vilken att-sats de 
tror sig ha störst möjlighet att nå framgång med om det inte går att driva båda att-satserna.  
 

Det är väldigt konstigt om det inte ska utgå ersättning när någon tar sig an exempelvis nedan 
arbetsuppgifter. 
Arbetsbeskrivning Yttre befäl  
a) Förundersökningsledning   
b) Insatsledning som Polisinsatschef där höga grav ställs på en förmåga att leda, samordna och 
fatta tvångsmedelsbeslut  
c) Leda den operativa verksamheten inklusive att ha arbetsmiljöansvar för personalen  
d) Förbereda och genomföra utsättning, AAR, medarbetarsamtal mm 
e) Bemanna IG/BF i COPS 
f) Ha en plan för BF-arbete vid tid mellan HR 
g) Ha en överblick av den lokala problembilden 
 
Jag yrkar att: 

1. Polisförbundet region Stockholm arbetar för att införa en ersättning till de som har ett 

svaromål i en arbetsledande befattning som ej sträcker sig över tre månader. 

2. Polisförbundet region Stockholm arbetar för att införa ett system som ger dig ersättning 

när du under ett år nått upp till 50 svaromålspass under ett år. 

50 arbetspass är ca tre månaders arbete för de i tre-skift. 
För de som arbetar enligt VP 5:2 bör de uppnå 60 svaromålspass under ett år. 
 

Motionär: 
Patrik Stridsman FO Birger Jarl 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B9:  
Styrelsen tackar för motionen.  Sedan myndighetsbildandet 2015 utgår ersättning till de som har 
ett svaromål tre månader eller längre i följd. När en svaromålare har arbetat tre månader i följd 
ska tillägget/ersättningen vara retroaktivt från dag 1. Ersättning bygger på skillnaden mellan 
individens grundlön och 1000kr under lägstalönen för funktionen.  Senast vi hade dagersättning 
vid svaromål låg ersättningen på 120 kr per dag. Polisregionen sa upp det kollektivavtalet 
utifrån att det var för mycket administration. 
Motionären vill att Polisförbundet ska arbeta för att införa en ersättning till de som inte har ett 
regelbundet svaromål i tre månader eller mer i följd. Det är inte helt ovanligt att ett svaromål 
som från början är på 1 månad förlängs över tid. Om man under tiden fram till tre månader fått 
en dagersättning kan det innebära att individen förlorar mycket pengar.  
Motionären yrkar i den andra attsatsen att vi även ska införa ett system som ger dig ersättning 
när du under ett år nått upp till 50 svaromålspass under ett år. 50 arbetspass är ca tre 
månaders arbete för de i tre-skift. För de som arbetar enligt VP 5:2 bör de uppnå 60 
svaromålspass under ett år. 
Styrelsen anser att om motionären vill få tillstånd en förändring av nuvarande 
svaromålsersättning inom Polisen bör en mer öppen motion skrivas till Polisförbundets 
kongress.    
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta 
 
Att  BESVARA motion B9   
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B10 - MOTION OM LÖNETILLÄGG FÖR DYKARE 
Övriga statliga och kommunala myndigheter som bl.a. Kustbevakningen, Försvarsmakten och 
Brandförsvar har dykverksamhet där det utgår ett fast tillägg på lönen.  
Anledning till tilläggen är att en yrkesdykare skall ersättas för den belastning som kroppen 
utsätts för i olika delar samt den fysiska och mentala risken som arbetet medför. 
Det finns en anledning till att yrkesdykare ska genomgå årliga läkarundersökningar hos 
specialistläkare inom dykmedicin. Polisens dykare har fler och mer omfattande dyk än 
exempelvis Kustbevakningen.  Dykuppdragen består i bl.a. att leta och bärga döda kroppar. 
Forensiska dyk för att eftersöka och säkra bevis under vatten vid brott. Undersöka känsliga 
platser efter sprängmedel mm.  Man jobbar på djup ned till 40 meter, sommar som vinter, ofta 
under dålig sikt i kalla och smutsigt vatten.  
Det är orimligt att polisens dykare inte skall en få en extra ersättning för det de utsätter sig för 
(för polisens räkning). Det blir ännu mer orimligt när polisens dykare är dom enda yrkesdykarna 
inom statlig och kommunal verksamhet som inte får en extra ersättning.  
 
LOFO sjöpolisen vill att: 

- Polisens fasta dykare ska få ett fast tillägg på lönen. 

- Inkommenderade polisiära dykare, som inte har tjänst vid sjöpolisens dykenhet, ska få 

dagtillägg när de dyker på uppdrag av polisen.   

 
Motionär: 
Magnus Hammenfors Ordförande LOFO Sjöpolisen  
Förbundsområde Kamraterna, Förbundsregion Stockholm 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B10: 

Förbundsregionsstyrelsen uppfattar motionen som att förbundsregionsstyrelsen ska driva 

frågan att Sjöpolisen ska ha ett särskilt tillägg på lönen samt att de dykare som används men 

inte har en fast placering hos sjöpolisens dykenhet ska ha ett tillägg för varje dag de utför dyk 

för sjöpolisens räkning. 

Förbundsregionstyrelsen uppfattar att välutbildade dykare är eftertraktade och att sjöpolisens 

dykverksamhet därför är konkurrensutsatt av verksamheter utanför Polismyndigheten. Det är 

dessutom mycket riskfyllt att arbeta i undervattensmiljö. Utifrån detta delar 

Förbundsregionstyrelsen motionärens uppfattning gällande ett fast lönetillägg för de som är fast 

placerade i funktion som dykare. 

Vad gäller ett dagtillägg för de dykare som inte tillhör sjöpolisens dykenhet ser 

Förbundsregionstyrelsen en risk för att de som blir tillfrågade lockas ett genomföra dyk trots att 

de kanske inte är helt friska eller har några andra fysiska åkommor som ökar risken vid ett 

genomförande av dyk för att de annars blir utan ersättningen. 

En lösning som Förbundsregionstyrelsen avser att motionera om till Kongressen 2024 är att de 

polisiära dykare som inte innehar en fast placering vid sjöpolisens dykenhet ska ingå i en pool 

och tilldelas ett månatligt tillägg för detta. Då minskar risken för att individer väljer att genomföra 

dyk trots skada eller sjukdom. 

Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BIFALLA motionens första att-sats 

Att  BESVARA motionen B10 andra att-sats 
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B11 - MOTION OM RISKTILLÄGG                                                          

 
Det finns en generell risk i polisyrket, en risk som alla poliser löper i större eller mindre 
omfattning gällande hot och våld samt riskfyllda situationer i övrigt. Utöver det så finns det än 
värre risker som en del poliser utsetts för i mycket större utsträckning en kollektivet, exempelvis 
dykare, insatspoliser, hundförare med flera. Det är dags för en inventering av de särskilt 
riskfyllda funktionerna inom polisen och att därefter införa ett risktillägg för dessa funktioner. 
Därmed så föreslår jag stämman/kongressen att besluta att styrelsen ska verka för  
 

- att det införs risktillägg för särskilt riskutsatta funktioner. 
 

Motionär: Mats Johansson, vice ordförande Förbundsområde Kamraterna 
 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B11: 
Förbundsregionsstyrelsen uppfattar motionen som att förbundsregionsstyrelsen ska verka för 
att det införs ett risktillägg för särskilt riskutsatta funktioner. Vi delar motionärens uppfattning att 
alla poliser mer eller mindre löper en risk att utsättas för våld eller hot. Vi har sedan tidigare 
skapat en högre lönebild för ”piketen” ut efter deras uppdrag och där till tillhörande utbildning. 
Samtidigt kan vi konstatera att vid den tragiska händelsen på Drottninggatan, så var det IGV-
poliser från city som var först på plats, var av några var aspiranter. Vi ser rätt många grupper 
inom polisen som faktiskt har specifika uppdrag med särskilda risker, bland annat 
handräckningen som hanterar psykiskt sjuka. Det blir svårt att dra en gräns för vilka grupper 
som ska omfattas av ett risktillägg, en stor grupp är ju faktiskt våra ingripande poliser som 
ständigt utsätts för risker i vardagen.  
Förbundsregionsstyrelsen anser att i de flesta fall är det bättre att verka för att höja polisers 
lönebilder generellt. Det finns vissa specifika fall då vi har lyckats förhandla fram tillägg för vissa 
specifika grupper, men vidhåller att det är bättre att höja lönebilderna. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BESVARA motion B11 
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B12 - MOTION OM ÖKAD ERSÄTTNING VID FRONTEXUPPDRAG 
Polisen skickar regelbundet sjöpoliser till Frontex för gränsbevakning till sjöss. Sjöpolisen 
utsätts för större påfrestningar än vad Frontexpersonal från polisen normalt gör såsom:  
1. Hela arbetspass i trånga båtar. Ofta under hårt väder och hård sjögång, vilket innebär en 
fysisk och mental påfrestning. En tuff arbetsmiljö. 
2. Hantera migranter i sjönöd. Ett arbete som är förenat med ökade risker.  
3. Bärga och transporterar döda kroppar. Ett arbete som är påfrestande mentalt. Det kan bl.a 
finnas barn bland de omkomna. 
4. Fysiskt nära och ofta i fysisk kontakt med migranterna. Dels i en faktisk räddningssituation 
och dels under själva transporten till land. Detta innebär en säkerhetsrisk och en mycket stor 
risk för eventuell smitta av sjukdom. 
5.Arbetstiderna kan ändras, ofta beroende på väder, vilket gör att sjöpolisens arbetstider 
ständigt är ovissa. 
 
Sjöpolisen har exakt samma arbetsuppgift och arbetar tillsammans med Kustbevakningen. Inte 
sällan t.o.m. i samma besättning.   
Kustbevakning har en avsevärt högre ersättning och bättre villkor än sjöpolisen. Detta trots att 
man gör samma jobb och båda är statliga myndigheter. Kustbevakningen har som minst 4879 
kr mer i månaden och ersättningen höjs varje år med 1,8% (RALS). Kustbevakningen får även 
ersättning för ob, övertid och förskjuten arbetstid. Detta gör att ersättning blir/ kan bli ytterligare 
flera tusen kronor mer i månaden.   
Sjöpolisen har förtroendearbetstid vilket gör att ob, övertid och förskjuten arbetstid ingår i 
grundersättningen som är 12 000 kr i månaden.  
Kustbevakningen tjänar alltså 16 879 kr extra per månad 2023/2024 och 17 182 kr extra 
2024/2025 plus olika övriga ersättningar. Ej förtroendearbetstid. 
Mer detaljerad information finns att finna i KBV`s avvikelseavtal och i en skrivelse som är 
skickad till Sofia Ask Polisförbundet. 
LOFO Sjöpolisen anser att den ökade påfrestningen motiverar att sjöpolisen skall få höjd 
ersättning. 
LOFO Sjöpolisen anser att det är fullständigt orimligt att Sjöpolisen ska få mindre betalt och 
sämre arbetsavtal än Kustbevakningen trots samma arbetsuppgift och att vi dessutom delar 
besättning. Vi anser att det är rimligt att vi i vart fall minst får lika ersättning och avtal som 
Kustbevakningen. 
 
LOFO sjöpolisen vill att: 
- Sjöpolisen ska få höjd ersättning vid Frontexuppdrag till minst samma nivå som KBV.  
- Sjöpolisen ska ha ett tillfälligt lokalt kollektivavtal som motsvarar KBV´s avvikelseavtal.  
 
Motionär: 
Magnus Hammenfors, Ordförande LOFO Sjöpolisen  
Förbundsområde Kamraterna, Förbundsregion Stockholm 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B12: 
Förbundsregionsstyrelsen uppfattar motionen som att förbundsregionsstyrelsen ska driva 
frågan om att Sjöpolisen ska få höjd ersättning vid Frontexuppdrag till minst samma nivå som 
KBV, samt att sjöpolisen ska ha ett tillfälligt lokalt kollektivavtal som motsvarar KBV:s 
avvikelseavtal. Frontexuppdraget är ett mycket viktigt arbete för sjöpolisen och faktiskt för 
Sverige. Vi delar motionärens uppfattning om att detta uppdrag är förenat med ökade risker och 
är en tuff arbetsmiljö. Normalt sett vill vi ha viss förhandlings frihet då vi sluter ett avtal med 
arbetsgivaren, men att som utgångspunkt inte ha ett sämre avtal en Kustbevakningen torde 
vara en rimlig utgångspunkt. Då vi initialt hade svårt att tolka om andra att satsen hade bäring 
på Frontexuppdraget eller om det hade bäring på ordinarie sjöpolisverksamhet, har vi nu blivit 
upplyste om att avvikelseavtalet är knutit till Frontexuppdraget.  
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
Att  BIFALLA motion B12 första att-sats 
Att  BIFALLA motion B12 andra att-sats 
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B13 - MOTION OM OB-ERSÄTTNING VID ÖVERTID 
Jag önskar att polisförbundet ska lyfta frågan kring när OB – ersättningen ska gälla. OB – 
ersättning är något man får för att man jobbar just på obekväm arbetstid. Att jobba kl 03 på 
natten är lika obekvämt, oavsett om man gör det på övertid eller om det är på ett ordinarie pass.  
Exempelvis är det så att om jag som arbetar enligt fast lista tar ett gnet pass på en vanlig ledig 
onsdag (dag pass) betalas kval övertid ut för det passet. Om jag istället tar ett gnet pass på 
julaftons kväll, för att jag råkar vara ledig då enligt min fasta lista, utbetalas också kval övertid. 
Det blir samma ersättning i slutändan för de båda passen eftersom att OB inte tillkommer då 
övertid betalas ut. 
Om jag efter ett nattpass hålls kvar på jobbet för avrapportering eller annan arbetsuppgift får jag 
inte kval övertid utan enkel övertid. Min åsikt är att övertid efter ett nattpass är det som sliter 
absolut mest på mig och därför borde det också betalas ut med den högsta ersättningen.  
Detsamma gäller om någon som arbetar dagtid, måndag-fredag hoppar in och tar ett gnet pass 
på en lördag, då betalas också kval övertid ut, men inget OB. 
När den som är aspirant med en lön på 15.000kr i månaden inte kan sluta sitt arbetspass i tid 
utan stannar kvar på övertid efter ett pass som skulle ha slutat kl 03, får han/hon sänkt lön per 
timme mot om den personen hade arbetat ett nattpass. Detta trotts att personen arbetar samma 
tid som under nattpasset, dessutom på övertid, men utan att få ersättning för den obekväma 
arbetstiden utan bara kval övertid = 15000/72 vilket blir 163kr / timmen är mindre än 
grundlönen/timme + OB-ersättning B. 
Vidare tycker jag också att obekväm arbetstid är allt annat än kontorstid. När jag idag jobbar tre-
skift så anses bara åtta timmar per dygn (vardag) vara obekväm arbetstid. Jag anser att 
obekväm arbetstid rimligtvis borde vara allt annat än det som är ”normalt”, åtminstone borde 
obekväm arbetstid betalas ut efter 18 och fram till och med kl 07 på en vardag.   
 

Jag yrkar bifall på: 
 

- Att polisförbundet driver frågan för att OB ska utbetalas för de timmar arbetstagaren 
arbetar som är att anse som obekväm arbetstid trots att det är övertid. 

- Att polisförbundet ser över och ökar antalet timmar som anses vara obekväm arbetstid.  
 

Motionär: 
Max Henriksson Välimaa, LPO Järfälla 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B13: 
Motionären tar upp viktiga frågor gällande när OB-ersättning bör betalas ut och definitionen av 
obekväm arbetstid. Det är en fråga som berör många polismedlemmar och har betydelse för 
deras arbetsvillkor och ersättning. 
OB-ersättning vid övertid: Det är viktigt att erkänna den extra påfrestningen som övertidsarbete 
innebär, särskilt efter nattpass då belastningen är som högst. Motionärens förslag att inkludera 
OB-ersättning vid övertid förtjänar en noggrann övervägning. 
Definition av obekväm arbetstid: Motionärens förslag om en översyn av definitionen av 
obekväm arbetstid är också relevant. Att arbeta utanför vanliga kontorstider, särskilt på kvällar 
och nätter, innebär en extra påfrestning som bör beaktas vid lönesättning. 
Nyligen har vi lyckats dubblera OB-tillägget, vilket är ett steg framåt för medlemmarnas 
ersättning. Att utdela OB-ersättning vid övertid skulle dock innebära ytterligare kostnader, och 
det finns en begränsad budget att arbeta med. 
I nuläget prioriterar vi mer att höja beredskapstillägget och att förbättra löneutvecklingen för 
samtliga medlemmar. Detta är strategiska mål som vi arbetar aktivt med att uppnå för att 
säkerställa en rättvis och konkurrenskraftig ersättning för våra medlemmar. 
Med detta sagt kommer vi noggrant överväga motionärens förslag och dess påverkan på våra 
prioriteringar och budget. Vi kommer att fortsätta driva förbättringar av arbetsvillkoren för våra 
medlemmar med hänsyn till både deras behov och de ekonomiska realiteterna för förbundet. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BESVARA motion B13 första att-sats 
Att  BESVARA motion B13 andra att-sats 
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B14 - MOTION OM ALLMÄNNA ANSTÄLLNINGSVILLKOR 
 
Vi ser ett behov av att göra det mer attraktivt att bli föremål för de kommenderingsuppdrag inom 
Region Stockholm och dess PO:n. 
 
Idag är det många medlemmar inom Region Stockholm som med kort framförhållning blir 
kommenderade med nya arbetsplatser som följd, ibland med lång resväg. Ibland med annan 
arbetstidsförläggning med förlorat OB som följd.  
 
Därför yrkar vi på: 
Att den som kommenderas får ett kommenderingstillägg för att i större utsträckning locka 
medarbetare att fullfölja kommenderingar på frivillig basis.  
Att kommenderingstillägget motsvarar förlorat OB-tillägg. 
 
Motionär: 
Jakob Krook, FO Birger Jarl 
 
 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B14: 
Förbundsregionsstyrelsen uppfattar motionen som att förbundsregionsstyrelsen ska driva 
frågan om att ett kommenderingstillägg införs som motsvarar förlorad OB-ersättning då man 
kommenderas till arbetsuppgifter med annan arbetstidsförläggning. 
Denna fråga har tidigare varit uppe för förhandling med arbetsgivaren som då avvisat vår 
begäran. Vi delar dock motionärens åsikter och anser det högst rimligt att arbetsgivaren ersätter 
kostnaden för förlorad OB- ersättning. Då motionären i sin text hänvisar till Polisregion 
Stockholm är vår uppfattning att frågan ska hanteras regionalt. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BIFALLA motion B14  
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B15 - MOTION OM ERSÄTTNING FÖR MENTORSKAP 
Polismyndigheten har på kort tid anställt många civila till olika funktioner, bland annat som 
utredare på våra LPOn. Enligt kollektivavtal finns det i dagsläget utbildar- aspirant- och 
handledartillägg, men ingen ersättning eller något tillägg till dem som tar sig an uppgiften att 
vara mentorer för våra civila utredare, vilka inte har några som helst grunder kring hur 
utredningsverksamheten fungerar, och/eller inte har någon vana att hålla förhör med 
involverade personer i polisutredningar.  
Arbetet med att vara mentor för våra civila utredare är att jämställa med att vara instruktör åt 
våra polisaspiranter för vilka vi erhåller 200:-/ dag i ersättning, men ingen ersättning utgår idag 
för att vara mentor.  
 
Polismyndigheten växer och mentorer är av vikt för att kunna få de nya civila kollegorna att så 
snabbt som möjligt bli självgående i verksamheten, och ett sätt att motivera medarbetare att ta 
sig an uppdraget som mentor är att medarbetaren får ersättning i form av utbildartillägg-
/instruktörstillägg.  
 
- Att: Polisförbundet ska verka för att mentor för nyanställda civila utredare skall jämställas med 
att vara instruktör till aspiranter. 
- Att: Polisförbundet ska verka för att ersättning för mentors-skap skall utgå. 
- Att: Polisförbundet ska verka för att mentorstillägget/ersättningen skrivs in i kollektivavtalet om 
utbildartillägg. 
- Att: Polisförbundet ska verka för att mentorer retroaktivt skall ersättas från och med september 
2023, då flertalet civila utredare anställdes.  
 
Motionär: 
Monica Wisell 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION B15: 
Regionstyrelsen är enig med den bild som motionären ger av regionens tillväxt av civil 
kompetens liksom regionens behov av mentorer. Motionären vill att Polisförbundet ska verka för 
att även mentorer ska få ersättning likt utbildartillägg/instruktörstillägg och att det skrivs in i 
kollektivavtal.  
Även om styrelsen ser ett behov av ett förtydligande av begreppen ”introduktion” och 
”utbildning” kan motionärens exempel inte annat än tolkas som ”utbildning”.  
Styrelsen anser dock inte, vilket motionären önskar, att ”retroaktiv” ersättning ska utgå. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BIFALLA motion B15 att-sats 1  
 
Att  BIFALLA motion B15 att-sats 2 
 
Att  BIFALLA motion B15 att-sats 3 
 
Att  AVSLÅ motion B15 att-sats 4 
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C1 – MOTION OM REDUCERAD MEDLEMSAVGIFT  
Vi ser att vi har problem att attrahera och behålla medlemmar. Vi ser att en stor anledning är att 
man i början av sin karriär och yrkesverksamma liv har en stor kostnadskostym. En stor 
anledning till att man begär utträde är den höga kostnaden.  
Vi anser därför att medlemsavgifterna ska ses över med följande yrkanden: 
 
Att avgiften som studerande idag betalar även inkluderar hela aspiranttiden. 
Att aspiranter får en reducerad avgift utifrån de 220kr som den är idag. 
Att man under sin första tid som färdig Polisassistent har en reducerad avgift som succesivt blir 
högre med tiden. 
 
Motionär: 
Jakob Krook FO Birger Jarl 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELELSENS YTTRANDE - MOTION C 1: 
Motionären vill på olika sätt sänka och förändra våra medlemsavgifter i syfte att behålla 
medlemmar och få fler medlemmar som ansluter sig till Polisförbundet 
Motionären vill i första att-satsen att studerandetiden och aspiranttiden omfattar 300 kr 
för ”hela” paketet utbildning och aspiranttjänstgöring. Vid närmare efterforskning visar det sig att 
försäkringen för varje studerande kostar 18 kr/månad. Studerandemedlemsavgiften på 300 kr 
täcker inte ens försäkringsdelen vilket medför att det blir en minuspost för 
Polisförbundet. 
Motionärens andra att-sats är att minska aspirantavgiften som idag är 220 kr till 
Polisförbundet och sen en avgift till din region.  
Aspirantavgiften är halverad år 2018 på Kongressen, 375 kr är avgiften för fullt betalande 
medlem i den avgiften ingår bl.a. en kollektiv olycksfallsförsäkring dygnet runt på 65 kr.  
Aspiranternas avgift är 375 kr minus 65 kr = 310 kr delat på två = 155kr + 65 kr = 220 kr. 
 Vi i Stockholm har halverat regionsavgiften för aspiranter sedan år 2015 från 58 kr till 29 
kr. I den frågan har facket i Stockholm tagit ansvar och vi vill fortsatt att det ska vara så, ett av 
styrelsens återkommande förslag till stämmorna. Då betalar aspiranten 249 kr/månad i region 
Stockholm. 
Tredje att-satsen vill motionären att du startar med lägre medlemsavgift när du är färdig polis 
för att den sen ska öka framöver.                                                                                                                                                                        
Som skrivet tidigare är avgiften till förbundet inte höjd sedan år 2018 och den är på 375 kr 
varav 65 kr bl.a. innehåller en olycksfallsförsäkring som gäller dygnet runt.                                                              
Övriga 310 kr går till att bedriva allt från medlemsservice, förhandlingar, rättshjälp, 
arbetsskadeärenden, utbildningar och opinion.  
Det är klurigt att hantera och dra gränser… när blir du ”fullbetalande”, vilken nivå är den bortre 
gränsen… en del blir chefer tidigt och/eller får olika uppdrag som generar en ny, högre lön.              
Hur ska det bevakas då lönerna hanteras av arbetsgivaren och deras system?               
Systemutveckling kostar pengar och kanske inte ens är tekniskt möjligt, kan det behövas det 
fler anställda på Polisförbundet till en kostnad av…? för att effektuera det motionären vill i tredje 
att-satsen. 
Med tanke på polislönesatsningen och dess mervärde anser styrelsen att medlemsavgiften ska 
vara kvar i sin nuvarande form.  
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta 
 
Att AVSLÅ motion C1 första att-satsen 
 
Att BESVARA motion C1 andra att-satsen 
 
Att AVSLÅ motion C1 tredje att-satsen 
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C2 - MOTION OM FÖRÄNDRING AV REGIONALA STADGAR 
Det har under ett par års tid blivit allt svårare att lyckas få med maximalt antal ombud till både 
regionens stämma samt till vårt eget årsmöte i FO Birger Jarl. 
På vårt senaste årsmöte var det 15 av 43 möjliga ombud som deltog. 
Tack vare att revisorer och valberedningen var med på plats lyckades vi få upp antalet ombud 
till 21. 
Personligen ser jag hellre ett årsmöte med färre ombud per Lofo om det möjliggör att Lofo 
faktiskt lyckats fylla sina platser. 
Vid årsmöte på FO-nivå är fördelningen 1 ombud per 20 medlemmar. 
Vid årsmöte på regional nivå är fördelningen 1 ombud per 50 medlemmar. 
På stämman eller årsmöte med övernattning riskerar PF även att få betala fullt ut för de ombud 
som ej deltar på stämman. 
 
Jag yrkar att PF region Stockholm tillsätter en arbetsgrupp som får i uppgift att se över 
mandatfördelningen för Regionens stämma samt för FO:s årsmöten. 
 
Motionär: 
Patrik Stridsman FO Birger Jarl 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION C2: 
Regionstyrelsen uppfattar att motionären yrkar på att Förbundsregionsstyrelsen tillsätter en 
arbetsgrupp som får till uppgift att se över mandatfördelningen för regionens stämma samt 
förbudsområdenas årsmöte. 
Förbundsregionsstyrelsen har för avsikt att tillsätta en arbetsgrupp för att se över nuvarande 
stadgar för Förbundsregion Stockholm under hösten 2024. Vi anser att motionärens yrkande 
ska hanteras vid denna översyn. Att med jämna mellanrum se över stadgarna och göra 
adekvata förändringar är viktigt så väl ur ett medlemsperspektiv som ur ett demokratiskt 
perspektiv. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BIFALLA motion C2 
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C3 - MOTION OM ÄNDRING AV NATIONELLA STADGAR 
 
Att Polisförbundet nationellt ändrar stadgarna och tar bort punkten 4.2 UTESLUTNING helt. 
 
Bakgrund 
Polisförbundets styrelse har valt att inte behandla uppkommen fråga om medlems eventuella 
uteslutning (aktualiserat av Polisförbundet Po Stockholm Syd) trots att man fick presenterat ett 
omfattande underlag. 
Eftersom man valde att inte ta upp saken så måste det betyda att ingen sak kan upptas och då 
blir stadgarna 4.2 helt verkningslös och ska därför inte finnas för annars blir det en form av 
diskriminering. 
 
Motionären yrkar bifall ATT Polisförbundet tar bort punkten 4.2 ur de nationella 
stadgorna. 
 
Motionär: 
Paul Beijnes, ledamot FO Syd 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE YTTRANDE - MOTION C3: 

Motionären vill ta bort punkten 4.2 ur Polisförbundets stadgar. Stadgan syftar till att ge 

Polisförbundet möjlighet att utesluta en föreningsmedlem som ex motarbetar Polisförbundets 

ändamål. HD har konstaterat att ideella föreningar har stor frihet att besluta om inre 

angelägenheter. Regionstyrelsen anser att uteslutningsbestämmelsen bör kvarstå i 

Polisförbundets stadgar.  

Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  AVSLÅ motion C3 
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C4 - MOTION OM ÄNDRING I REGIONALA STADGAR 
Att Polisförbundet regionalt ändrar stadgorna punkten 9.7.1.4 och ändrar till att man väljer en 
ordförande samt minst två ledamöter (sammanlagt tre personer i styrelsen) som minimi nivå- 
 
Bakgrund 
Eftersom styrelsemedlemmar i de lokala polisförbundsstyrelser (lokal lokal) slutar och det kan ta 
tid att rekrytera nya styrelsemedlemmar sjunker flertalet lokalt lokala styrelser frekvent i ett läge 
där man hamnar under minimikravet på sammanlagt fem ledamöter. 
I och med ovan föreslagen ändring gör att man inte genast ”bryter” mot stadgorna när 
styrelsemedlemmar slutar. 
 
Motionären yrkar bifall ATT Polisförbundet Region Stockholm ändar stadgorna under punkten 
9.7.1.4 och i stället skriver ” jämnt antal styrelseledamöter, minst två (2)”.  
 
Motionär: 
Paul Beijnes, ledamot FO Syd 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION C4: 
Förbundsregionsstyrelsen uppfattar att motionären vill att Polisförbundet Region Stockholm 
ändrar stadgarna under punkten 9.7.1.4, och i stället skriver ”jämnat antal styrelseledamöter, 
minst 2. 
I gällande stadgar 9.7.1.4 står följande att val ska ske av en ordförande samt jämnt antal 
styrelseledamöter, minst 4 (4). Vi är väl medvetna om svårigheterna att hitta medlemmar som 
vill engagera sig i ett uppdrag som förtroendevald. En fråga vi måste arbeta med. Att företräda 
sina arbetskamrater är enligt vår mening ett av de finaste uppdragen man kan få. Vad vi förstår 
motionären är att normen borde vara 1 ordförande jämte fyra ledamöter, men att man i vissa fall 
skulle kunna gå ner till 1 ordförande och 2 ledamöter. Vi delar motionärens uppfattning och det 
är högst olyckligt att man måste avsluta en LOFO-styrelse med anledning av att en 
styrelseledamot frånträder sitt uppdrag.  
Förbundsregionsstyrelsen har för avsikt att tillsätta en arbetsgrupp för att se över nuvarande 
stadgar för Förbundsregion Stockholm under hösten 2024. Vi anser att motionärens yrkande 
ska hanteras vid denna översyn. Att med jämna mellanrum se över stadgarna och göra 
adekvata förändringar är viktigt så väl ur ett medlemsperspektiv, som ur ett demokratiskt 
perspektiv. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BESVARA motion C4 
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C5 - MOTION OM NATIONELL UTBILDNING I ASA 
Till Årsmöte Förbundsområde Stockholm Syd, Stämman Region Stockholm, Kongressen 2024 
Återinförande av nationell arbetstidsutbildning kopplat till ASA 
 
BAKGRUND 
I de fackliga utbildningar vilka genomförts på regional och nationell nivå har kursdeltagare haft 
med sig förhoppningar och funderingar kopplat till vårt arbetstidsavtal ASA. Förväntningarna 
från deltagarna har framkommit på facklig introduktion och skyddsombuds introduktion regionalt 
samt på facklig grund nationellt. 
Det kan konstateras att arbetstid berör och frågorna är många till de förtroendevalda längst ut i 
den fackliga organisationen.  
Vid efterfrågan om kunskap och funderingar kopplade till ASA från våra kursdeltagare har vi 
hänvisat till facklig påbyggnad där ASA ingår i något block. Vi upplever dock att det är otydligt 
att området ingår där samt att innehållet till viss del är begränsat då mycket annat ingår i 
påbyggnadskursen. 
För tiotalet år sedan hade Polisförbundet en egen ASA utbildning vilken då omfattade tre dagar. 
Den var populär och uppskattad bland våra förtroendevalda. Utbildningen försvann och har inte 
genomförts efter det trots stor efterfrågan. Med denna motion vill vi belysa behovet av 
återinförande av en separat ASA utbildning på nationell nivå. 
 
Motionären yrkar bifall på att en nationell separat ASA utbildning återinförs på nationell 
nivå. Detta i syfte att fördjupa kunskaperna på en praktisk tillämpningsnivå för de 
förtroendevalda. 
 
Motionär: 
Robert Brindeby Samordnande Huvudskyddsombud Nationell Kursledare 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION C5: 
Förbundsregionsstyrelsen uppfattar motionen som att förbundsregionsstyrelsen ska driva 
frågan om att en nationell separat utbildning i ASA/Polis återinförs. 
Förbundsregionsstyrelsen delar motionärens yrkande. En mycket viktig utbildning som krävs för 
att kunna möta arbetsgivaren med kunskap. Att den bedrivs på nationell nivå medför också att 
ett kunskapsutbyte kan ske mellan regionerna och att olika problem inom ramen för arbetstid 
kan diskuteras.  
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  BIFALLA motion C5 
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C6 - MOTION OM MBL §19 PÅ LPO/SEKTIONER 
 
Att Polisförbundet nationellt startar upp och driver en rättsprocess mot arbetsgivaren om att 
arbetsgivaren inte följer MBL § 19 skyldigheten. 
Att polisförbundet på nationell, regional och lokal nivå kommunicerar tydligt till arbetsgivaren att 
Polisförbundet anser att arbetsgivaren inte följer ovan lagstiftning och att PM om saken saknar 
värde eftersom den inte kan ersätta befintlig lagstiftning. 
 
Arbetsgivaren har slutat med löpande MBL§19 information på LPO/sektionsnivå. I stället har 
man upprättad ett PM som då ska ange hur den informationen ska ges. PM kan dock inte anses 
ersätta lagstiftning. Faran att finna sig i att jobba utefter Pm:et ändå är att man hamnar i 
konklusion (Arbetsgivaren kan då, vid tvist och eller domstolsförhandling) anföra att vi godtagit 
detta förfarande och blir utan framgång vid en eventuell sådan process. 
Frågan vad som är att anses som lokalnivå. Men arbetsgivaren ska, enligt lagstiftningen, 
informera oss där vi finns det vill säga lägst på LPO och sektionsnivå. Dessutom är varje LPO/ 
sektion en stor arbetsplats där det också ska genomföras skyddskommitté (hur kan man ens 
genomföra en sådan utan löpande information enligt MBL § 19?). 
Det har varit rörigt hur länge som helst i denna fråga (hur länge ska vi stoppa huvudet i sanden 
och ”nöja” oss med något som är sämre?). Våra rättigheter och lagstiftningen i sig respekteras 
inte. Det är förvånade att arbetsgivaren väljer att inte helt enkelt följa lagstiftningen. Allt medan 
vi blir av med delar av vårt inflytande genom detta dribblande.  
Så Polisförbundet bör driva en rättsprocess (innan vi hamnar i konklusion) avseende denna 
fråga och kommunicera detta tydligt gentemot arbetsgivaren.  Vi måste slåss för vårt inflytande 
och hålla arbetsgivaren ansvariga det bara så vi kan vinna respekt båda hos arbetsgivaren och 
hos våra medlemmar. Rätt ska vara rätt. I grunden förstår inte jag hela den här problematiken; 
om alla parter bara följer lagstiftningen vinner alla: Arbetsgivaren, vi och viktigast av allt 
medlemmarna.  
 
Motionären yrkar bifall för ATT polisförbundet driver en rättsprocess avseende att mbl 19 
återinförs på den lokalaste fackliga nivån d v s lokalförbundsområdesnivån. Detta för att behålla 
det fackliga medinflytandet så nära medlemmarna som möjligt.  
Motionären yrkar bifall på sin motion för ATT motverka ett konklusions läge kopplat till lokala 
MBL forum 
 
Motionär: 
Paul Beijnes, ledamot Förbundsområde Stockholm Syd 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION C6: 

Förbundsregionsstyrelsen uppfattar motionen som att Förbundsregionsstyrelsen ska verka för 

att Polisförbundet driver tvist avseende bristen på MBL §19 information på LPO/sektion för att 

eliminera risken för konklusion i frågan, det vill säga att vi accepterar den rådande ordningen. 

Regionledningen i Stockholm har tagit fram ett PM där det framgår att MBL §19 information bör 
genomföras på LPO/sektion, bör skrivningen ska läsas som att det ska genomföras om det inte 
finns skäl för annat (exempelvis på Operativa enheten där det sker sammanhållet efter 
överenskommelse mellan parterna). Det finns en total enighet mellan Förbundsregionstyrelsen 
och regionledningen i den här frågan och de påtalar detta för sina PO chefer varje gång vi tar 
upp att det inte fungerar. 
Förbundsregionstyrelsen är mycket osäker på hur en bedömning av frågan skulle falla ut i 
domstol och att då välja att driva en fråga där vi är överens med ledningen och där vi riskerar att 
förlora skulle vara huvudlöst och oerhört oansvarsfullt. Styrelsen anser istället att frågan ska 
lösas ut genom fortsatta samtal mellan parterna. Det föreligger ingen konklusionsfara då vi 
återkommande påtalar att vi inte är nöjda med hur frågan hanteras ute i polisområdena. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta: 
 
Att  AVSLÅ motion C6 i sin helhet 
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C7 - MOTION OM FACKLIG KOMPETENSÖVERFÖRING 
Kunskap är makt. Kunskap är ofta besläktat med erfarenhet och erfarenhet tillförskansar man 
sig över tid. I förbundsregion Stockholm har vi i nuläget en mogen styrelse med stor erfarenhet 
och kunskap om det fackliga arbetet. Inom en inte allt för lång framtid kommer större delar av 
styrelsen att bytas ut vilket på många sätt kan kännas sorgligt. Men livet har sin gilla gång och 
de som kommer efter vill kunna känna sig redo att axla manteln på ett hedrande sätt. 
Polisförbundet har flertalet utbildningar som är mycket bra att gå. Dessa ska de förtroendevalda 
förstås se till att gå. Utbildningarna är ofta begränsade i tid och många gånger lite 
”korvstoppande” även om de är bra. Men det som en utbildning inte kan ge är erfarenhet. 
Erfarenheterna kommer först med tiden man är verksam. 
I frågor som arbetstid och lön har vi i nuläget hög kompetens och erfarenhet i regionstyrelsen. 
Detta är kompetens och erfarenheter som jag önskar ska överföras ut i kapillärerna. De senaste 
åren har man haft förhandlarnätverk vilket varit mycket bra och involverande som i 
förlängningen bygger kompetens. Förslaget är att man ska utveckla detta till att hitta fler sätt att 
överföra kompetensen utifrån den erfarenhet som finns i styrelsen. Det skulle kunna vara 
strukturerade kortläsningar utifrån erfarenhetsbaserade situationer, specifika frågor, hypotetiska 
situationer eller planspel etc. Det skulle tex. kunna vara en videoinspelning som skickas ut till 
Förbundsområdena eller en ”turné” i samband med Förbundsområdenas råd eller 
styrelsemöten eller en inbjudan till B23. 
Jag ser även detta som ett kompetensutbyte åt alla håll där man i förlängningen gör hela det 
fackliga kollektivet starkare med ett bredare perspektiv. 
 
Jag önskar därför att Förbundsregion Stockholm verkar för: 
att utveckla metoder/system för kompetensöverföring till de förtroendevalda i 
Förbundsområdena i Stockholm.     
 
Motionär: 
Christofer Zachrisson, Vice ordförande Förbundsområde Sthlm Nord 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION C7: 
Styrelsen uppfattar att motionären vill att kompentens tillvaratas och överförs främst från 
regionstyrelsens till fackliga förtroendevalda i region Stockholm. Motionären ger ett flertal 
förslag på hur det skulle kunna genomföras. Arbetsgivaren har olika ”program” för att stärka och 
hitta kommande chefer, kanske det även där finns guldkorn att vaska fram. 
Styrelsen kommer att diskutera frågan och presentera förslag. För att sen i samverkan med 
Förbudsområdena komma fram till en strategi med innehåll som är hållbar över tid, ger en god 
grund till facklig kunskap och kraft. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta 
 
Att BIFALLA motion C7 
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D1 - MOTION OM FRISKVÅRDSTID 
Hälsa är av yttersta vikt för alla poliser, oavsett inre eller yttre tjänstgöring. Vi har sedan en lång 

tid tillbaka rätt till en ”fystimme” i veckan. Detta bör utökas då all forskning visar att ökad fysisk 

aktivitet främjar hälsa och välbefinnande och minskar risken för sjukskrivningar. Det är nu även 

extra viktigt för att motverka stress och ohälsa till följd av hög arbetsbelastning.  

 

Därför föreslår jag att styrelsen verkar för att det ges möjlighet till fler träningstillfällen i veckan 

och mer träning på arbetstid genom  

 

att tiden för fysisk träning under arbetstid utökas.  

 

Motionär: 
Ola Lekebjer Förbundsområde Kamraterna 

 
 
 
 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION D1: 
Styrelsen tackar för motionen och delar helt och hållet motionärens uppfattning om behovet av 
utökad tid för fysisk träning på arbetstid. Det har under många år varit en aktuell fråga och 
liknande motioner har bifallits på stämma och kongress. 
Frågan är numera inlagd som en del i Polisförbundets arbetsmiljöpolitiska program. Frågan har 
lyfts in i olika arbeten och framlagts som yrkanden till arbetsgivaren. Tyvärr har arbetsgivaren 
hittills inte visat intresse att gå oss till mötes. 
I det pågående nationella arbetet ”hälsa och friskvård” diskuteras dock ett flertal olika 
friskvårdsåtgärder – bl a en utökning av tid för fysisk träning. 
Friskvård är en mycket viktig del i att ge personal möjlighet till ett hållbart arbetsliv. Samtidigt 
har arbetsgivaren stora krav på sig att vara en attraktiv arbetsgivaren för att kunna behålla 
befintlig personal och attrahera tillväxt av ny personal. 
Det är dags att frågan får en mycket större prioritering och att arbetsgivaren börjar förstå värdet 
av att vårda sin personal. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta  
 
Att                     BIFALLA motion D1 
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F1 - MOTION OM BESLUTSNIVÅER VID BEDÖMNING AV 
ASPIRANTER 
Motion om att gruppchef på Lpo eller C Lpo ska vara beslutsfattare angående godkännande, 
förlängning eller underkännande av polisaspirant. 
 
Idag skriver instruktörer omdömen om aspiranten till handledaren som sedan dokumenterar det 
i ett bedömningsunderlag, det är 3 st bedömningsunderlag totalt under aspirantpraktiken. 
 
Handledaren ska sedan skicka bedömningsunderlaget till aspirantansvariga som sammanställer 
och skickar in det till HR nationellt som ska fatta beslut. 
 
Det är gruppchef på Lpo som är arbetsmiljöansvarig för aspiranten under hela aspirantens 
praktik. 
 
Jag har pratat både med gruppchefer och Lpochefer som uppger att de vill ha ansvaret för 
beslutet om aspiranterna ska bli godkända, få förlängd praktik eller bli underkända. 
 
Om aspiranten blir godkänd och erbjuds en provanställning är det gruppchefen som beslutar om 
avskiljande under provanställning. 
 
Jag yrkar att Polisförbundet i region Stockholm driver frågan om att gruppchef på Lpo eller chef 
Lpo ska vara ansvariga för beslut om att polisaspirant ska bli godkänd, få förlängd praktik eller 
bli underkänd. 
 
Motionär: 
Patrik Stridsman FO Birger Jarl 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION F1: 
Motionären vill att styrelsen i region Stockholm jobbar för att gruppchef Lopo eller Lopochef är 
ansvariga beslutsfattare gällande om en aspirant efter/under praktiken blir godkänd, förlängd 
eller underkänd.  
Tågordningen går till som det beskrivs i motionen, (komprimerat) aspiranthandledaren samlar 
ihop bedömningsunderlag och sedan tas beslut på HR-kompentens av EC, enhetschef och N-
AUA, nationellt aspirantutbildningsansvarig, enligt Processkarta aspirantutbildningen ‐ Hantera 
utbildning och bedöma aspiranter. De som fattar det slutgiltiga beslutet sitter långt bort från 
grytan där det händer och beslut går inte att överklaga.  
I Stockholm har det fattats två beslut år 2023 som syftar till att informera och involvera Lopo-
chefer och gruppchefer Lopo, gällande aspiranter.  
”Beslut regional rutin avseende omhändertagande av brister i aspiranthandledare- och 
aspirantinstruktörsuppdraget.” 
 
”Beslut regional rutin avseende omhändertagande av aspirantemas utvärdering” 
 
Regionens Arbetsmiljödag i november 2023 handlade till stora delar om bemötandet av 
aspiranter och hur vi kan göra det bättre. Det är ett steg i rätt riktning att sätta lyse på det som 
inte har fungerat och involverar cheferna på ett tydligt sätt. 
Men det motionären vill är inte förändrat, att Lopo grpc. eller Lopo-chef har beslutsmandat 
gällande att godkänna förlänga eller underkänna en polisaspirant. Styrelsen ser svårigheter att 
enbart driva frågan i regionen utan anser att det är en nationell fråga för Polisförbundet att 
arbeta med. 
 

Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta 
 
Att BIFALLA motion F1 
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F2 - MOTION OM TJÄNSTEBIL VID BEREDSKAP 
I de fall individen har beredskap samt tillstånd att parkera fordonet på hemmaadressen så får 
fordonet idag endast användas för resan hem till bostaden samt tillbaka till tjänstestället/platsen 
dit individen beordras till när beredskapen verkställs. Det innebär att individen blir väldigt låst vid 
sin bostad. Eftersom det i normalfallet är en inställelsetid på en timma så måste individen ta sig 
från den platsen där denne befinner sig tillfälligtvis till sin bostad för att hämta tjänstefordonet 
och därefter vidare.  
Det innebär en kraftig begränsning av individens rörelsefrihet och är dessutom en stressfaktor 
samt skapar onödig oro. För att ge individen så stor rörelsefrihet som möjligt (den är ändå 
kraftigt begränsad) och för att göra beredskapen mindre belastande samt ge individen ett ökat 
mått av självbestämmande så föreslår jag att stämman/kongressen beslutar  
 
ATT den som har tilldelats tjänstefordon ska få bruka fordonet under hela den tid som denne 
har beredskap.  
 
Motionär: 
Mats Johansson 

Vice ordförande Förbundsområde Kamraterna 

 

 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION F2: 
Efter att ha noggrant utvärderat förslaget och beaktat försäkringsregler, skattelagstiftning och 
företagspolicyer, finner förbundsregionsstyrelsen det inte lämpligt att tillåta privat användning av 
tjänstebil för beredskapspersonal av följande skäl: 
 
1. Försäkringsregler 
Försäkringsavtalen för myndighetens tjänstebilar kan begränsa eller utesluta täckning för privat 
användning, särskilt i samband med beredskapstjänst. 
2. Skattelagstiftning 
Enligt skattereglerna kan privat användning av tjänstebilar innebära skattepliktiga förmåner för 
den anställde, vilket kan komplicera administrationen och leda till extra kostnader för både den 
anställde och företaget. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta 
 
att  AVSLÅ motion F2 
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F3 - MOTION OM BÄRANDE AV TJÄNSTEVAPEN UTANFÖR 
ARBETSTID 
 
Vi lever i en tid där samhället snabbt förändras omkring oss. Vi ser hot och våld mot poliser inte 
bara i deras tjänsteutövning utan även mot deras hem och familj. Ett våld som dessutom är 
grövre och mer urskillningslöst än tidigare. Samtidigt vilar terrorhotet alltjämt över landet och 
säkerhetsläget är kraftigt försämrat till följd av en aggressivare omvärld. 
 
Mot den bakgrunden har polismyndigheten ett pågående arbete för att öka medarbetarskyddet 
förstärka kris och krigsberedskapen, vilket givetvis är positivt. Att utöka möjligheten för poliser 
att bära sitt tjänstevapen utanför arbetstid skulle vara ett viktigt steg i det arbetet samtidigt som 
dessa poliser skulle kunna fullgöra sin ingripandeskyldighet på fritiden på ett helt annat sätt än 
idag. Inte minst vid terrordåd, pågående dödligt våld och gråzonsproblematik skulle dessa 
poliser kunna göra skillnad i ett tidigt skede, men även vid mer vardagliga allvarliga händelser. 
 
Vi föreslår att stämman skall ge regionstyrelsen i uppdrag att verka för 
 
Att insatspolis i Nationella insatskonceptet (NIK) organisationen skall ges möjlighet att bära sitt 
tjänstevapen utanför arbetstid under förutsättning att det sker på samma säkra vis som om 
polisen vore i tjänst.  
 
Att polismyndigheten tillhandahåller vapenskåp till de poliser som ingår i NIK organisationen 
och som önskar bära sitt vapen utanför arbetstid och förvara det i hemmet. 
 
Motionär: 
Fackliga Styrelsen Sektionen för insatsstyrkan i Stockholm 
Förbundsområde Kamraternas styrelse tillstyrker motionen    
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION F3: 

Styrelsen tackar för motionen. Styrelsen håller dock inte med om att detta är en bra lösning för 
individen. Det medför stora nackdelar och konsekvenser för individen med att alltid bära sitt 
tjänstevapen. Om det skulle uppstå en specifik situation som kräver annat så finns det redan 
möjligheter för arbetsgivaren att fatta ett beslut om bärande av tjänstevapen på ledig tid.  
Vem som berörs och när och i vilken omfattning, beslutas från fall till fall. Om så sker följer det 
också med regelverk om hur vapnet ska förvaras.  I vissa fall finns det då även möjlighet till 
vapenskåp.   
Styrelsen anser att nuvarande regelverk omhändertar både individernas skiftande behov och 
olika situationer som kan uppkomma. Styrelsen anser därför att nuvarande regelverk är full 
tillräckligt. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta 
 
Att  AVSLÅ motion F3 i sin helhet 
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F4 - MOTION OM KALIBRERING I REVISIONEN 
Att Polisförbundet, regionalt, nationellt, konkret arbetar för att Polismyndigheten ta bort sista 
steget i avstämningssamtalsprocessen när chefer i en avgränsad krets jämför sina respektive 
medarbetare med varandra i lönesättande syfte. 
 
Bakgrund 
Efter avstämningssamtalen möts chefer som sedan jämför sina medarbetare med andras 
medarbetare. Detta är en process som inte är transparant. Det vill säga en process som ingen 
kan kontrollera i efterhand. Därmed vilar denna del på en rättsosäker grund.  
 
Motionären yrkar bifall ATT Polisförbundet Region Stockholm, Polisförbundet nationellt ser till 
att Polismyndigheten tar bort sista delen, där chefer jämför sina respektive medarbetare med 
varandra i lönesättande syfte, i avstämningssamtalsprocessen.  
  
Motionär: 
Paul Beijnes 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION F4: 

Förbundsregionsstyrelsen uppfattar det som att motionären vill att Förbundsregionsstyrelsen 

samt Polisförbundet nationellt ska verka för att arbetsgivaren ska sluta kalibrera löner mellan 

medarbetare. 

När löneutrymmet fördelas ner till PO/enhet får respektive gruppchef ett fastslaget belopp att 
fördela på sina gruppmedlemmar. Detta utrymme är beroende av flera parametrar exempelvis, 
överenskommelser om fördelningsnycklar, individernas lönesättning eller antalet medarbetare i 
gruppen.  
Om processen stannade vid att chefen fördelade ut ”sitt” utrymme på ”sina” medarbetare så 
skulle detta leda till att lönebilderna skulle skilja sig åt väsentligt mellan olika grupper med 
likande arbetsuppgifter i samma PO men också mellan de olika PO/enheterna i regionen. Om 
exempelvis en gruppchef har ett stort antal medarbetare som tidigare har varit chefer så 
kommer denne troligen ha en större pengapåse att fördela än en gruppchef med många nya 
medarbetare. I en kalibreringsprocess är då tanken att den gruppchefen ska lämna ifrån sig ett 
visst utrymme till den chefen som har fler nya medarbetare för att denne ska kunna lägga sina 
medarbetare inom den gällande lönebilden. Om ingen kalibrering görs så kommer det uppstå 
ett stort antal oskäliga löneskillnader för samma funktioner inom regionen. Det är därför av 
största vikt att mycket av chefernas arbete i lönerevisionen läggs på just kalibreringsprocessen 
eftersom det är där det ska säkerställas att lönebilderna är sammanhållna.  
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta 
 
Att  AVSLÅ motion F4 i sin helhet 
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F 5 – MOTION OM DOKUMENTATION AV AVSTÄMNINGSSAMTAL 
 
Att Polisförbundet, regionalt, nationellt, konkret arbetar för att Polismyndigheten åter ska införa 
dokumentation av avstämningssamtal (som tidigare) så det finns skriftliga underlag. 
 
Bakgrund 
Avstämningssamtalen är kopplade till lönesättning. Tidigare dokumenterades 
avstämningssamtalen i form av avstämningsblanketten. Det fanns något att gå tillbaka till, en 
historik. Detta togs bort och man hänvisade till sekretesslagstiftning då dessa dokument skulle 
kunna riskera hamna i ”fel” händer om någon begärde ut dessa. 
Av ”omsorg” för individen hette det. 
Det är bara det att handlingar brukar inte lämnas ut hur som helst först ska det ju ske en 
sekretessprövning. Den processen torde garantera att inga för individen skadliga uppgifter 
skulle hamna i orätta händer. 
Att inte dokumentera dessa samtal gör i stället att individen hamnar i rättsligt underläge. 
Dokumentation underlättar även när individer byter tjänst eller när det kommer nya chefer. En 
dokumenterad historik kan också enklare utgöra ett seriöst verktyg för båda individen och 
lönesättande chef. 
 
Motionären yrkar bifall ATT Polisförbundet Region Stockholm, Polisförbundet nationellt 
ser till att Polismyndigheten snarast återinför dokumentation av avstämningssamtalen.  
 
Motionär: 
Paul Beijnes FO Syd 

 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION F5: 
Styrelsen uppfattar att motionären vill återinföra dokumentation av avstämningssamtalen 
kopplat till lön. För att ge en god inblick gällande hur nuvarande, kanske tidigare chef och du 
själv har resonerat kring din lönesättning är det nödvändigt att kunna läsa sig till den senaste 
historiska informationen.  
 
Avstämningssamtalet uppfattas av många som ett av de viktigaste samtalen du har med din 
chef, en kristallkula och/eller stjärnkikare ger inte mycket för handen. 
Om det är så som arbetsgivare och/eller HR beskriver att det är sekretess som sätter hinder 
NU, vad är förändringen mot tidigare ordning? En rättsvårdande myndighet torde rimligen ha 
rutiner som säkerställer att handlingar inte kommer på villovägar! Vår uppfattning är att 
avstämningssamtalen borde kunna hanteras som arbetsmaterial för senare förstöras.  
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman 
 
Att BIFALLA motion F5 
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F6 - MOTION OM ÖVERSYN AV AVSTÄMNINGSSAMTAL 
 
Att Polisförbundet, regionalt, nationellt, konkret arbetar för att Polismyndigheten ska se över hur 
man sköter avstämningssamtal (som tidigare) i största allmänhet. 
 
Bakgrund 
Avstämningssamtalen är kopplade till lönesättning. Kvalitén på avstämningssamtal skiftar 
väldigt vittnar våra medlemmar om. För mycket för att det man ska kunna anse att det sköts på 
ett rättssäkert sätt. 
Många frågor på stödblanketten för avstämningssamtal torde vara svåra att bedöma för chefer 
(eller egentligen för vem som helst). Till Exempel ”hur bra man är på att företräda 
polismyndigheten gentemot allmänheten”.  
Det förekommer godtycklighet i stor omfattning. 
 
Motionären yrkar bifall ATT Polisförbundet Region Stockholm, Polisförbundet nationellt ser till 
att Polismyndigheten sätter till en översyn av hur avstämningssamtal går till.  
  
Motionär: 
Paul Beijnes 
 
 
 
 
 
 
 
FÖRBUNDSREGIONSTYRELSENS YTTRANDE - MOTION F6: 
Styrelsen tackar för motionen och delar motionärens syn på att det är hög tid för 
Polismyndigheten att genomföra en översyn om hur avstämningssamtal går till. Den borde 
genomföras partsgemensamt med övriga ATO. Det skulle inte heller skada att även göra en 
enkätundersökning bland de anställda inom myndigheten utifrån hur medarbetarna upplever 
utvecklingssamtalen/avstämningssamtalen och kvalitén på dessa. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås stämman besluta  
 
Att                     BIFALLA motion F6 
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